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PROCES VERBAL

Încheiat  azi  26 iulie 2013, în cadrul  şedinţei  ordinare a Consiliului  Local  al 
municipiului   Alba-Iulia.

Şedinţa  a  fost  convocată  în  baza  Dispoziţiei  nr.  561/2013 a  Primarului 
municipiului  Alba-Iulia.

Lucrările şedinţei ordinare a Consiliului Local sunt publice.
Marius Adrian Costinaş: "La şedinţă sunt prezenţi un număr de  19 consilieri. 

Lipsesc domnii consilieri Pleşa Gabriel şi Clepan Dimitrie Horaţiu. Domnii consilieri 
au anunţat că sunt plecaţi în concediu. Aşadar şedinţa noastră este legal constituită.”

Georgeta  Rânghet:  “Domnule  preşedinte,  aş  vrea  să  supun  aprobării 
dumneavoastră procesul verbal al şedinţei  din data de 28 iunie 2013.  Discuţii dacă 
aveţi  pe  marginea  acestui  proces  verbal?   Nu sunt,  aşadar  supun  la  vot  cine  este 
pentru.”

"Fiind supuse la vot acesta a fost votat cu 19 voturi pentru."
Georgeta  Rânghet:  "Domnilor  consilieri,  doresc  să  precizez  faptul  că,  la 

lucrările şedinţei noastre  participă: domnul Primar Mircea Hava, d-na Teofila Ţîr - 
director executiv, d-na Mihaela Petcu - consilier Serviciu administraţie publică locală, 
juridic,  contencios,  autoritate  tutelară,  doamna  Burba  Elena  -  consilier  Serviciu 
administraţie  publică  locală,  juridic,  contencios,  autoritate  tutelară,  doamna  Aurica 
Groza – şef Serviciul public comunitar pentru cadastru şi agricultură, doamna Delia 
Cristescu – director Serviciul Public de Asistenţă Socială, domnul Inurean Ioan - şef 
Serviciu  administrarea  patrimoniului  local,  doamna  Călin  Hedviga  –  Serviciul 
urbanism, domnul Remus Corcheş - Direcţia Venituri,  domnul Nistor Dorin – director 
AIDA TL, precum şi presa."

Marius Adrian Costinaş: "Supun aprobării  modalitatea de vot pe care o vom 
avea pentru această şedinţă. Propunerea mea este de vot deschis prin ridicare de mână. 
Cine este pentru?"

"Fiind supusă la vot, propunerea a fost votată cu 19 voturi pentru."
Marius Adrian Costinaş: "Pe ordinea de zi avem 31 proiecte de hotărâre.
Proiectul  nr.  25  Modificarea  HCL  nr.  140/2013  referitoare  la  aprobarea 

închirierii prin licitaţie publică a unor terenuri situate în Cetatea Alba Carolina – zona 
Interioara a Fortificaţiei delimitată de conturul exterior al bastioanelor şi curtinelor, în 
scopul  desfăşurării  de  activităţi  comerciale  de  tip  comerţ  stradal  este  retras  de  pe 
ordinea de zi.

 Suplimentar au fost introduse  următoarele proiecte:
32.  Proiect  de  hotărâre  privind  neacordarea  scutirii  de  la  plata  impozitului 

datorat de către domnul Voicu Nicolae.
33. Proiect de hotărâre privind completarea HCL nr. 85/26. 03. 2013 privind 

"Schimbul de destinaţie din Atelier Grup Şcolar Metalurgic Alba-Iulia în spaţii pentru 
activităţi cu specific - cult religios".

34.  Proiect  de  hotărâre  privind  însuşirea  expertizei  tehnice  extrajudiciare 



întocmită în Dosar nr. 4089/176/2013  aflat pe rol la Judecătoria Alba-Iulia.
Marius  Adrian  Costinaş:  „Supun  la  vot  ordinea  de  zi  a  acestei  şedinţe  cu 

modificările şi  completările aduse. Cine este pentru?”
"Fiind supusă la vot, aceasta a fost votată cu 19 voturi pentru."
Marius Adrian Costinaş: "Şi acum vă prezint următorul

PROIECT AL ORDINII DE ZI:

  I. Diverse
  II. Proiecte de hotărâri privind: 

1. Rectificarea bugetului general de venituri şi cheltuieli pe anul 2013
2. Execuţia bugetului general de venituri şi cheletuieli pe trimestrul II anul 2013 

al Municipiului Alba Iulia 
3. Plata cotizaţiei pe anul 2013 a Consiliului local al municipiului Alba Iulia către 

Asociaţia Intercomunitară de Dezvoltare Alba Iulia – Transport Local 
4. Deplasarea unei delegaţii la Szekesfehervar, Ungaria, în perioada 18-21 august 

2013
5.  Deplasarea  unei  delegaţii  la  Chişinău,  Republica  Moldova,  în  perioada  30 

august – 1 septembrie 2013
6.  Însuşirea  investiţiilor/achiţiziilor  realizate  din  fonduri  IID  şi  darea  in 

concesiune către SC APA CTTA SA Alba – operatorul reţelelor de apă şi canalizare din 
municipiul Alba Iulia

7. Modificarea Hotărârii nr. 221/2011 a Consiliului local, art.II poz749, respectiv 
caracteristicile tehnico-economice ale străzii Ion Arion

8. Aprobarea unor documentaţii de urbanism : 
Art.1:  Avizează  Planul Urbanistic Zonal „CONSTRUCTIE MUZEU MASINI 

DE  EPOCA. CETATEA  ISTORICA,  LATURA  DE  NORD,  solicitant 
CONSTANTINESCU PETRE”, conform planului de situatie anexat.

Art.2:  Avizează  Planul  Urbanistic  Zonal „PUZ  MODIFICARE  TRAMA 
STRADALA  –  AMENAJARE  ZONA  DE  AGREMENT  IN  CARTIER 
ORIZONT,  CARTIER  ORIZONT solicitant NICOLA  VALENTIN.”, conform 
planului de situatie anexat.

Art.3:  Avizează  Planul  Urbanistic  Zonal  „INTRODUCERE  IN 
INTRAVILAN  IN  VEDEREA EXTINDERII  PLATFORMEI  INDUSTRIALE 
IPEC,  ALBA  IULIA,  STR.  ALEE  DIN  ALEXANDRU  IOAN  CUZA,  F.N., 
EXTRAVILAN solicitant SC IPEC SA”, conform planului de situatie anexat.

Art.4:  Avizează  Planul  Urbanistic  Zonal  „CONSTRUIRE  BAZA  DE 
AGREMENT : PENSIUNE, TERENURI SPORT, BUNGALOURI, BALTA DE 
PESCUIT SPORTIV, extravilan, 
municipiul ALBA IULIA, comuna VINTU DE JOS, JUDETUL ALBA, solicitant 
SC NEWTER DRUM SRL”, conform planului de situatie anexat

Art.5:  Avizează  Planul  Urbanistic  Zonal  „MODIFICARE  ZONA 
FUNCTIONALA IN ZONA MIXTA SI ZONA DE LOCUINTE INDIVIDUALE, 
ALBA  IULIA,  STR.  ANTON  PANN  SI  STR.  ARIESULUI”, solicitant 
TROANCHES PETRU, GALDAU PETRU, DOBARTA MARIA”, conform planului 
de situatie anexat.



Art.6:  Aprobă  Planul  Urbanistic  de  Detaliu „AMENAJARE  LOC  DE 
JOACA  PT.  COPII,  ALBA  IULIA,  STR.  MUZICANTILOR, solicitant 
MUNICIPIUL ALBA IULIA”, conform planului de situatie anexat.

Art.7 Aprobă  Planul  Urbanistic  Zonal  „SCHIMB  DE  DESTINATIE  DINSCHIMB  DE  DESTINATIE  DIN  
LOCUINTA  IN  SPATIU  COMERCIAL  CU  EXTINDERE  SI  REALIZARELOCUINTA  IN  SPATIU  COMERCIAL  CU  EXTINDERE  SI  REALIZARE  
ACCESACCES,  ALBA IULIA, STR.  LIVEZII,NR. 51 BL. B9, PARTER, AP. 3,  JUD. 
ALBA solicitant PLESA SIMONA LIANA si PLESA CALIN”, conform planului de 
situatie anexat.

Art.8 Aprobă Planul Urbanistic de Detaliu „ EXTINDERE CONSTRUCTIE 
EXISTENTA –  MODIFICARE  HCL NR.  177/05.2013,  ART.7,  ALBA IULIA, 
CALARASILOR,  NR.19,  solicitant CHERSA  SEBASTIAN  BOBI  -   BIROU 
EXECUTOR JUDECATORESC”, conform planului de situatie anexat.

Art.9 Aprobă  Planul Urbanistic de Detaliu „  REPOZITIONARE GARAJE 
PRIN  MODIFICARE  PUD  APROBAT  CU  HCL  274/16.SEPT.  2005, 
MUNICIPIUL ALBA IULIA, STR. CALEA MOTILOR , langa BLOC M5A solicitant 
LAURA IOANA BAURDA”, conform planului de situatie anexat.

Art.10 Aprobă Planul Urbanistic Zonal „INTRODUCERE IN INTRAVILAN 
PENTRU  CONSTRUIRE  LOCUINTE  INDIVIDUALE,  ALBA  IULIA,  STR. 
POIANA NARCISELOR solicitant  MUCEA STEF  NICOLAE  si  CABULREA 
ROMULUS”, conform planului de situatie anexat.

Art.11 Aprobă Planul Urbanistic Zonal „MODIFICARE REGLEMENTARI 
URBANISTICE LA PUZ APROBAT CU HCL 102, art. 12 din 30.03.2012, ALBA 
IULIA,  STR.  DIMITRIE  ANGHEL,  F.N.,  solicitant  SC  AQUA VISION  SRL”, 
conform planului de situatie anexat.

Art.12 Aprobă  Planul  Urbanistic  Zonal  „CONSTRUIRE  LOCUINTA  – 
SCHIMBARE  UTR  DIN  ZONA INDUSTRIALA IN  ZONA DE  LOCUINTE 
INDIVIDUALE,  ALBA IULIA, STR. GRIGORE ANTIPA, F.N., INTRAVILAN, 
solicitant RABULEA MIHAITA”, conform planului de situatie anexat.

9  Expertiza  tehnică  efectuată  în  Dosar  nr.  718/176/2013  aflat  pe  rol  la 
Judecătoria Alba Iulia

10.  Expertiza  tehnică  efectuată  în  Dosar  nr.  4339/176/2012  aflat  pe  rol  la 
Judecătoria Alba Iulia 

11.  Expertiza  tehnică  efectuată  în  Dosar  nr.  7554/176/2012  aflat  pe  rol  la 
Judecătoria Alba Iulia 

12. Acceptarea donaţiei făcute către Consiliul local a unor imobile (drumuri) 
situate în Alba Iulia, str. Bega

13. Parcelarea şi  înscrierea dreptului de proprietate a municipiului Alba Iulia 
asupra unui imobil (teren) situat în Alba Iulia, B-dul 1 Decembrie 1918, FN

14. Parcelarea unui imobil (teren) situat în Alba Iulia, str. Ghe. Doja, FN
15. Revocarea parţială a HCL nr. 65/2012
16. Acceptarea donaţiei făcute către Consiliul local al municipiului Alba Iulia a 

unor imobile (drum) situate în Oarda de Sus, prelungirea străzii Mohorului
17. Însuşirea documentaţiei tehnice de dezlipire a imobilului (construcţie) situat 

în Alba Iulia, B-dul Revoluţiei, bl. A4
18.  Însuşirea  documentaţiei  tehnice  de  apartamentare  pentru  blocurile  ANL 

situate în Alba Iulia, str. Vînătorilor, bl. C1C şi D1C şi str. Livezii nr. 46-48
19. Propunerea de atribuire în proprietate a terenului aferent caselor particulare



20. Solicitarea adresată Consiliului Judeţean Alba de iniţiere a unui proiect de 
Hotărâre de Guvern cu privire la schimbarea titularului dreptului aferent fostei linii 
înguste CFR Alba Iulia – Zlatna

21. Modificarea HCL nr. 143/2013 referitoare la aprobarea concesionării prin 
negociere directă a unui imobil (teren) situat în Alba Iulia, str. Vasile Goldiş, bl. S1, 
scara B

22.  Încheierea  unui  act  adiţional  la  contractul  de  asociere  nr.  24313/2007 
încheiat între Consiliul local al municipiului Alba Iulia şi SC SPORT ARENA SRL

23. Închirierea prin licitaţie publică a unui imobil (canal) situat în Alba Iulia, 
Bărăbanţ, zona FIZEŞ, str. Drâmbarului 

24. Încheierea unei convenţii de constituire a dreptului de uz şi a dreptului de 
servitute asupra unor imobile (terenuri)

26.  Aprobarea  donaţiei  unui  aparat  stomatologic  şi  a  unui  fotoliu 
electrohidraulic din partea d-lui Toader Daniel Mihai 

27. Modificarea Hotărârii nr. 270/2012 a Consiliului local privind participarea 
Municipiului  Alba  Iulia  in  cadrul  proiectului  „INNOVATIVE  PLACE-BRAND 
MANAGEMEN” - CityLogo

28. Participarea Municipiului Alba Iulia alături de Asociaţia Ivan Patzaichin – 
Mila 23 la organizarea festivalului Rowmania Fest 2013 la Alba Iulia 

29.  Încheierea  unui  parteneriat  între  Primăria  Municipiului  Alba  Iulia  şi 
Universtiatea  1  Decembrie  1918  Alba  Iulia,  în  vederea  realizării  unui  portal  de 
business profesionist care să promoveze Municipiul Alba Iulia ca zonă atractivă pentru 
investitori

30.  Participarea  Municipiului  Alba  Iulia  la  co-finanţarea  proiectului  „THE 
EUROPEAN PARLIAMENT OF THE YOUTH” - Parlamentul European al Tinerilor, 
implementat  de  Fundaţia  PAEM  Alba,  finanţată  de  Direcţia  generala  pentru 
Comunicare  din  cadrul  Parlamentului  European  prin  Acordurile  de  Parteneriat  cu 
organizaţiile pan-europene, naţionale, regionale şi locale

Iniţiator, 
Primar 
Mircea Hava

         31. Aprobarea acordării unor facilităţi la transportul public local de persoane, 
pentru elevii cu domiciliul în muninicipiul Alba Iulia

Iniţiatori, 
      Grupul de consilieri PSD

32.  Proiect  de  hotărâre  privind  neacordarea  scutirii  de  la  plata  impozitului 
datorat de către domnul Voicu Nicolae.

33. Proiect de hotărâre privind completarea HCL nr. 85/26. 03. 2013 privind 
"Schimbul de destinaţie din Atelier Grup Şcolar Metalurgic Alba-Iulia în spaţii pentru 
activităţi cu specific - cult religios".

34.  Proiect  de  hotărâre  privind  însuşirea  expertizei  tehnice  extrajudiciare 
întocmită în Dosar nr. 4089/176/2013  aflat pe rol la Judecătoria Alba-Iulia.



       

III. Stabilirea datei şedinţei Consiliului local al municipiului Alba Iulia pentru 
luna august 2013  

Popa Pavel: "Vă propun să discutăm Diversele al începutul şedinţei."

I. Diverse

1.  Delia  Cristescu:  "Sunt  două  rapoarte  cu  nr.  55021/2013  şi 
nr. 58776/22. 07. 2013 pe care conform legii odată la şase luni trebuie să le prezentăm 
Consiliului  local.  Am  vrut  să  fiu  prezentă  aici  dacă  aveţi  întrebări.  Asistenţii 
comunitari, după ce prezentăm în Consiliul local, mai dau un raport şi Direcţiei de 
Sănătate Publică."

Marius Adrian Costinaş: “Vă propun să începem cu proiectul nr. 1 al ordinii de 
zi.”

1. Rectificarea bugetului general de venituri şi cheltuieli pe anul 2013.
Se  dă cuvântul doamnei Teofila Ţîr care prezintă proiectul de hotărâre precum 

şi raportul de specialitate. 
Se dă cuvântul d-lui consilier Sandu Cornel Stelian care prezintă raportul de 

avizare din partea Comisiei Consiliului Local de studii, prognoze economico-sociale, 
buget, finanţe, servicii publice şi comerţ.
        Sandu Cornel Stelian: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu 
avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Marius Adrian Costinaş: „Discuţii dacă aveţi? Nu sunt, aşadar supun la vot. Cine 
este pentru?"

"Fiind supusă la vot proiectul a fost votat cu 16 voturi pentru şi 3 abţineri Rareş 
Buglea, Pocol Dorin, Zdrânc Daniel."

S-a adoptat Hotărârea nr. 207/2013.

 
         2. Execuţia bugetului general de venituri şi cheletuieli pe trimesrtul II anul 2013 
al Municipiului Alba Iulia.

 Se  dă cuvântul doamnei Teofila Ţîr care prezintă proiectul de hotărâre precum şi 
raportul de specialitate. 
       Se dă cuvântul d-lui consilier Sandu Cornel Stelian care prezintă raportul de avizare 
din  partea  Comisiei  Consiliului  Local  de  studii,  prognoze  economico-sociale,  buget, 
finanţe, servicii publice şi comerţ.
        Sandu Cornel Stelian: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu 
avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Marius  Adrian  Costinaş:  "Discuţii?  Nu  sunt,  aşadar  supun  la  vot  cine  este 
pentru aprobarea acestui proiect?"

"Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 14 voturi pentru şi 5 abţineri Pocol 
Dorin, Albani Rocchetti Simone, Petric Vasile, Rareş Buglea, Zdrânc Daniel."



S-a adoptat Hotărârea nr. 208/2013

         3. Plata cotizaţiei pe anul 2013 a Consiliului local al municipiului Alba Iulia 
către Asociaţia Intercomunitară de Dezvoltare Alba Iulia – Transport Local. 
       Se  prezintă proiectul de hotărâre precum şi raportul de specialitate. 
     Se  dă  cuvântul  d-lui  consilier  Sandu  Cornel  Stelian  care  prezintă  raportul  de 
avizare din partea Comisiei  Consiliului  Local  de studii,  prognoze economico-sociale, 
buget, finanţe, servicii publice şi comerţ.
        Sandu Cornel Stelian: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu 
avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."
         Zdrânc Daniel: "Aş vrea să ştiu pentru ce sunt folosiţi aceşti bani?"

Nistor Dorin: "Dacă îmi permiteţi.  Când s-a înfiinţat AIDA TL fiecare asociat, 
fiecare parte asociată, în speţă UAT-urile au hotărât să participe cu un leu de locuitor 
pentru cheltuielile de funcţionare ale asociaţiei. Ce putem să spunem? Că, până în acest 
moment nici pentru anul 2012, nici pentru anul 2013 nu s-a achitat această sumă. Este 
vorba de aproximativ 60000 de lei în funcţie de situaţia dată de cei de la statistică. 58000 
în funcţie de numărul de persoane din municipiul Alba-Iulia. La nivelul primelor şase luni 
ale acestui an  s-au cheltuit următoarele sume:

- salarii şi contribuţii 61988 lei
- cheltuieli de deplasare 1309 lei
- consumabile 85 lei
- cheltuieli cu prestaţii 4520 lei. Este vorba de evidenţa contabilă a asociaţiei.
- şi alte cheltuieli 927 lei respectiv comisioane bancare.
La  aprobarea  bugetului,  noi  v-am  prezentat  atunci  o  sumă  şi  cu  bugetul  de 

cheltuieli. Era vorba de mobilier. Mobilier şi alte cheltuieli legate de contractarea unui 
audit. Nu s-au făcut aceste cheltuieli din lipsă de fonduri  în primul rând. Vreau să vă aduc 
la cunoştinţă că, prin hotărârea adunării generale, aşa cum aţi solicitat dumneavoastră am 
diminuat bugetul de venituri şi cheltuieli cu 25% astfel încât pentru mobilier avem alocat 
6500 lei. Nu am luat nici calculator pentru că nu avem resurse, nu avem bani. Nu avem 
nimic."

Pocol Dorin: "Nu aţi luat second hand?"
Nistor Dorin: "Nu."
Zdrânc Daniel: "Dacă nu aţi primit cotizaţiile, sumele aferente cotizaţiilor, atunci 

din ce fonduri aţi făcut cheltuielile respective?"
Nistor Dorin: "Din sumele primite de la celelalte UAT-uri şi sumele primite din 

perioada precedentă pentru că asociaţia a fost înfiinţată în anul 2009. Sumele au rămas în 
cont dar ele s-au terminat."

Zdrânc Daniel:  "Să înţeleg că sumele din anii  precedenţi au fost arhisuficiente 
pentru cheltuielile AIDA?"

Nistor Dorin: "Nu au fost arhisuficiente din moment ce s-au terminat."
Marius  Adrian  Costinaş:  „Alte  discuţii  dacă  mai  sunt?  Nu mai  sunt,  aşadar 

supun la vot cine este pentru?”
„Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 13 voturi pentru, 4 abţineri Petric 

Vasile, Albani Rocchetti Simone, Medrea Bogdan, Jidveian Ovidiu Viorel şi 2 voturi 
împotrivă Rareş Buglea, Zdrânc Daniel.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 209/2013



 4.  Deplasarea  unei  delegaţii  la  Szekesfehervar,  Ungaria,  în  perioada  18-21 
august 2013.
       Se  dă  cuvântul  domnului  Bucur  Dorică  care  prezintă  proiectul  de  hotărâre 
precum şi raportul de specialitate. 
   Se  dă  cuvântul  d-lui  consilier  Sandu  Cornel  Stelian  care  prezintă  raportul  de 
avizare din partea Comisiei  Consiliului Local de studii,  prognoze economico-sociale, 
buget, finanţe, servicii publice şi comerţ.
        Sandu Cornel Stelian: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu 
avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Zdrânc Daniel: "Aş vrea să ştiu cine face parte şi din delegaţia pentru Chişinău 
şi pentru  Szekesfehervar?"

Mircea Hava: "Domnilor! Ştiu unde vă învârtiţi şi la ce vreţi să mergeţi! Nu cred că 
mă duc nici acolo, nici dincolo! Conform legii! Nu mai trimit pe nimeni să citească! 
Primarul poate să plece însoţit de un singur om! Care? Am întrebat: domnule, acel om 
este şoferul? Da. Nu o să merg! Mergeţi care vreţi! Eu nu am nevoie dacă doresc să merg 
la  Szekesfehervar ca să-mi aprobaţi dumneavoastră să mă duc acolo la zilele oraşului! 
Oraş care este înfrăţit cu noi din 1999! Să vă duceţi să reprezentaţi cu cinste  Alba-Iulia! 
Votaţi  care  vreţi  să  plecaţi!  Maxim două  persoane.  Aşa  scrie  în  ordonanţă,  în  lege. 
Primarul însoţit de o persoană. Însoţitorul să-l văd! Nu o să mă duc pentru că nu am timp! 
Şi dacă mă duc, să ştiţi că nu am nici o problemă!"

Rareş  Buglea:  "Domnul  Pocol  şi-a  exprimat  dorinţa  la  următorul  punct  la 
Moldova!"

Mircea Hava: "În Republica Moldova îl propun să meargă cu domnul Pleşa pentru 
că sută la sută  s-au simţit foarte bine acolo."

Pocol Dorin: "Autorităţile sunt nemaipomenite. Te simţi ca şi acasă!"
Mircea Hava: "La Chişinău sunt Zilele Bibliotecii Alba-Iulia, bibliotecă pe care 

Consiliul local a ajutat-o cu bani  şi ce doriţi dumneavoastră. Ar fi  bine să se ducă acolo 
careva care este legat de ceea ce înseamnă bibliotecă şi  care ştie ce înseamnă lucrul 
acesta. Deci, hotărâţi-vă! Eu nu pot să mă duc la Chişinău. Acolo am obligaţia morală să 
mă duc la Chişinău pentru că avem relaţia foarte bună cu primarul Chişinăului şi era 
momentul să mă întâlnesc cu el."

Pocol Dorin: "Şi eu tot din punct de vedere moral!"
Mircea Hava: „Hotărâţi-vă!”
Marius Adrian Costinaş: „Rămâne să se stabilească cine merge. Alte discuţii? 

Nu sunt, aşadar supun la vot cine este pentru aprobare?”
         „Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 17 voturi pentru şi 2 abţineri Rareş 
Buglea, Zdrânc Daniel.”
     

S-a adoptat Hotărârea nr. 210/2013

     5. Deplasarea unei delegaţii la Chişinău, Republica Moldova, în perioada 30 
august – 1 septembrie 2013.
    Se  dă  cuvântul  domnului  Bucur  Dorică  care  prezintă  proiectul  de  hotărâre 
precum şi raportul de specialitate. 
      Se dă cuvântul  d-lui  consilier  Sandu Cornel  Stelian care  prezintă  raportul  de 
avizare din partea Comisiei  Consiliului Local de studii,  prognoze economico-sociale, 
buget, finanţe, servicii publice şi comerţ.



        Sandu Cornel Stelian: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu 
avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Marius Adrian Costinaş: „Discuţii dacă sunt? Nu sunt, atunci supun la vot cine 
este pentru?”
 „Fiind  supus  la  vot,  proiectul  a  fost  votat  cu  18 voturi  pentru şi  o  abţinere 
Zdrânc Daniel.”
  
  S-a adoptat Hotărârea nr. 211/2013

       
        6. Însuşirea investiţiilor/achiţiziilor realizate din fonduri IID şi darea in concesiune 
către SC APA CTTA SA Alba – operatorul reţelelor de apă şi canalizare din municipiul 
Alba Iulia.
        Se dă cuvântul doamnei Silvia Moldovan care prezintă proiectul de hotărâre precum 
şi raportul de specialitate. 
      Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
        Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

   Marius Adrian Costinaş: „Discuţii? Nu sunt, atunci supun la vot cine este pentru?”
 „Fiind  supus  la  vot,  proiectul  a  fost  votat  cu  17  voturi  pentru  şi  2  abţineri 
Presecan Gheorghe, Crişan Vasile.”
  
  S-a adoptat Hotărârea nr. 212/2013

 7. Modificarea Hotărârii nr. 221/2011 a Consiliului local, art.II poz749, respectiv 
caracteristicile tehnico-economice ale străzii Ion Arion.
        Se dă cuvântul doamnei Silvia Moldovan care prezintă proiectul de hotărâre precum 
şi raportul de specialitate. 
      Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
        Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Albani Rocchetti Simone: "Eu nu am proiectul. Îmi puteţi explica despre ce este 
vorba?"

Silvia Moldovan: "Da. În conformitate cu obligaţia ce revine pentru verificarea 
şi inventarierea domeniului public,  strada Ion Arion a fost cuprinsă în lista însuşită de 
Consiliul local  şi apoi aprobată prin Hotărârea de Guvern nr. 974 care ulterior a fost 
modificată prin modificarea unor caracteristici ale unor drumuri din domeniul public 
printre care a fost şi această stradă care, la momentul respectiv era reglementată prin 
proiectul de modernizare. S-a luat în calcul la momentul acela toată suprafaţa  studiată 
pentru a fi modernizată strada aşa cum este ea folosită deja, aşa cum a fost identificată 
de proiectant.  În schimb,  pe acest  amplasament  a existat  şi  o revendicare la capul 
străzii. Şi din aceste considerente noi suntem obligaţi să reconsiderăm dimensiunile 
străzii şi să corectăm această poziţie din inventarul bunurilor publice. Au fost între 
timp şi ceva donaţii, s-a făcut şi o expropriere acolo. Parcelele mergeau dinspre gară să 
zicem către  strada  Andrei  Mureşanu.  Unii  au  cedat,  au  făcut  donaţii,  alţii  au  fost 
expropriaţi. Însă, acest domn Zeno vrea să i se recunoască proprietatea. Nu ştiu unde 
vom ajunge.  Noi  ne-am oprit  cu  lucrările  de  modernizare  la  acel  imobil.  Suntem 



obligaţi să corectăm. Ei au făcut notificare către guvern. Şi guvernul ne-a cerut punctul 
de vedere. Are sentinţă. Noi aplicăm această sentinţă."

Albani Rocchetti Simone: "Mulţumesc."
Pocol Dorin: "Noi practic ce trebuie să corectăm?"
Silvia  Moldovan:  "Suprafaţa  străzii,  domnule  consilier!  A fost  6950  şi  se 

diminuează."
Pocol Dorin: "Dar ea a fost executată în întregime?"
Silvia  Moldovan:  "Nu.  Nu  s-a  executat  în  întregime.  A fost  proiectată  în 

întregime pentru că aşa se foloseşte ca stradă  şi acum şi a fost rezolvată pe proiect pe 
toată dimensiunea, cu toate accesele. Acum trebuie să o diminuăm la nivelul execuţiei 
şi  să  ne limităm până la această proprietate  revendicată şi  care  a fost  câştigată  cu 
sentinţă."

Crişan vasile: "Întrucât nu am avut materialul în mape şi văd că sunt şi ceva 
probleme nu pot să votez ceea ce nu ştiu. Era mai bine să fie în mapă ca să putem lua o 
decizie corectă." 

  Marius Adrian Costinaş: „Discuţii dacă mai sunt? Nu sunt, atunci supun la vot 
cine este pentru?”
 „Fiind  supus  la  vot,  proiectul  a  fost  votat  cu  18 voturi  pentru şi  o  abţinere 
Crişan Vasile.”
  
  S-a adoptat Hotărârea nr. 213/2013

          8. Aprobarea şi avizarea unor documentaţii de urbanism (PUD, PUZ):
       Art.1: Avizează Planul Urbanistic Zonal „CONSTRUCTIE MUZEU MASINI 
DE  EPOCA.  CETATEA  ISTORICA,  LATURA  DE  NORD,  solicitant 
CONSTANTINESCU PETRE”, conform planului de situatie anexat.
       Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUZ-ul precum şi Raportul de 
specialitate.
       Se dă cuvântul d-lui consilier Pocol Dorin care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, 
ecologice,  protecţia mediului înconjurător,  conservarea monumentelor istorice şi  de 
arhitectură.
      Pocol Dorin: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acesteia.”
    Călin Hedviga: “Construire muzeu maşini de epocă în Cetatea Alba Carolina în 
imediata apropiere a ONG Ryma. Să vă arăt unde este. La intrare pe Calea Moţilor.  
Ryma se dezvoltă  aici.  Este  parcajul.  Este  al  treilea  parc de fortificaţie  în  dreptul 
contragărzii. Suprafaţa ce urmează a fi amenajată aproximativ 3000 mp. Regimul de 
înălţime semiîngropat, un demisol, un parter. Este în faza de avizare. Acest proiect are 
în vedere un punct de informare şi grup sanitar.”
       Marius Adrian Costinaş: “Discuţii dacă sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot cine 
este pentru avizare.”
           “Fiind supus la vot, acesta a fost votat cu 17 voturi pentru şi 2 abţineri Rareş 
Buglea, Zdrânc Daniel.”

Rareş Buglea: "Este o construcţie nouă?"
Călin Hedviga: "Este un val de pământ. Este al treilea rând de fortificaţie. Se 

află între contragardă şi cartierul Carolina şi urmează să fie reconfigurat, restaurat şi în 



cadrul  acestui  volum  să  se  realizeze  acesta.  Dacă  dumneavoastră  avizaţi  această 
documentaţie bineînţeles că va intra în etapa de Aviz Ministerul Culturii,  Mediu şi 
celelalte avize  care presupun studiu de arheologie."

Rareş Buglea: "În solicitarea depusă aţi văzut aşa, orientativ dacă sunt maşini 
mai multe? Acum, nici maşinile care ridică gunoiul din oraş nu sunt foarte moderne! 
Sunt de epocă şi ele, o bună parte din ele! Din păcate, monopol! Dar discutând strict 
pe subiect sunt multe?"

Călin Hedviga: "Să ştiţi că obiectul prezentei documentaţii este modul în care 
se integrează în zona istorică. Dar dacă dumneavoastră doriţi  voi face o solicitare în 
sensul acesta."

Pocol Dorin: "Este un aviz de oportunitate?"
Călin  Hedviga:  "Nu.  Nu este  oportunitate.  Este  avizarea documentaţiei  de 

urbanism pentru a putea fi dus apoi la Ministerul Culturii." 

Art.2:  Avizează  Planul  Urbanistic  Zonal  „PUZ MODIFICARE TRAMA 
STRADALA  –  AMENAJARE  ZONA  DE  AGREMENT  IN  CARTIER 
ORIZONT, CARTIER ORIZONT solicitant NICOLA  VALENTIN.”, conform 
planului de situatie anexat.
        Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUZ-ul precum şi Raportul de 
specialitate.
       Se dă cuvântul d-lui consilier Pocol Dorin care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, 
ecologice,  protecţia mediului înconjurător,  conservarea monumentelor istorice şi  de 
arhitectură.
      Pocol Dorin: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acesteia.”
      Călin Hedviga: “Este tot avizare. Modificare tramă stradală, amenajare zonă de 
agrement  în  cartierul  Orizont.  Ne  aflăm  într-o  zonă  la  intersecţie  de  trei  planuri 
urbanistice de detaliu: Cigaş, Alba Miceşti şi apoi  unul pe care l-a iniţiat municipiul 
Alba-Iulia.  Situaţia existentă este aceasta.  După cum vedeţi,  aceasta este strada de 
intrare în cartierul Orizont. Propunerea modifică accesul, reorganizează circulaţia în 
Orizont  şi  modifică  unele  zone  funcţionale  în  zona  de  intersecţie  a  străzilor 
principale.”

Pocol Dorin: "Aici scrie ceva de terenurile de sport!"
Călin Hedviga: "Da. Este vorba despre terenurile de sport de aici. Modificare 

tramă stradală, un sens giratoriu pentru că aceasta este intersecţia fluentă la întâlnire 
între  Alba-Iulia  şi  Miceşti  şi  cartierul  Orizont,  zone  de  comerţ  de  cartier  şi  alte 
funcţiuni servicii, zone de parcare. Se menţine caracterul de cartier rezidenţial."

Raul Sebastian Tudoraşcu: "Au fost nişte condiţii."
Călin Hedviga: "Au fost introduse."

            Marius Adrian Costinaş: “Discuţii dacă sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot cine 
este pentru avizare.”
          “Fiind supus la vot, acesta a fost votat cu 18 voturi pentru şi o abţinere Pocol 
Dorin.”



       Art.3: Avizează  Planul  Urbanistic  Zonal  „INTRODUCERE  IN 
INTRAVILAN  IN  VEDEREA EXTINDERII  PLATFORMEI  INDUSTRIALE 
IPEC,  ALBA  IULIA,  STR.  ALEE  DIN  ALEXANDRU  IOAN  CUZA,  F.N., 
EXTRAVILAN solicitant SC IPEC SA”, conform planului de situatie anexat.
  Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUZ-ul precum şi Raportul de 
specialitate.
       Se dă cuvântul d-lui consilier Pocol Dorin care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, 
ecologice,  protecţia mediului  înconjurător,  conservarea monumentelor  istorice şi  de 
arhitectură.
      Pocol Dorin: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acesteia.”
       Călin Hedviga: “Propune dezvoltarea intravilanului în zonă industrială, drumul 
Clujului  pentru realizarea unei extinderi platformă industrială  mai precis la Ipec. Este 
vorba de această parcelă. După ce au fost puse toate zonele de interdicţie  de construire 
datorită echipării tehnico edilitare rezultă posibilitatea extinderii pe această parcelă a 
platformei industriale. Suntem în faza de avizare.”
       Marius Adrian Costinaş: “Discuţii dacă sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot cine 
este pentru avizare.”
         “Fiind supus la vot, acesta a fost votat cu 19 voturi pentru.”

     Art.4: Avizează  Planul  Urbanistic  Zonal  „CONSTRUIRE  BAZA  DE 
AGREMENT : PENSIUNE, TERENURI SPORT, BUNGALOURI, BALTA DE 
PESCUIT SPORTIV, extravilan, municipiul ALBA IULIA, comuna VINTU DE 
JOS, JUDETUL ALBA, solicitant SC NEWTER DRUM SRL”, conform planului 
de situatie anexat.
          Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUZ-ul precum şi Raportul de 
specialitate.
       Se dă cuvântul d-lui consilier Pocol Dorin care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, 
ecologice,  protecţia mediului  înconjurător,  conservarea monumentelor  istorice şi  de 
arhitectură.
      Pocol Dorin: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acesteia.”
       Călin Hedviga: „În faza de avizare vă prezint o investiţie care urmează să se 
desfăşoare pe două teritorii  administrative şi  anume a municipiului  Alba-Iulia  şi  a 
Vinţului, în vederea realizării unei baze de agrement, pensiune, terenuri de sport, o 
baltă de pescuit sportiv. Pentru a vă arăta în detaliu investiţia, aici se vede. Se dezvoltă 
mai mult pe teritoriul administrativ al municipiului Alba-Iulia, numai această zonă este 
pe  teritoriul  Vinţului.  Documentaţia  urmează  să  se  aprobe  şi  să  se  autorizeze  la 
Consiliul Judeţean. P + 2, 40 de locuri de cazare şi alimentaţie publică, terenuri de 
sport, un lac, bălţi de pescuit.”
           Marius Adrian Costinaş: „Discuţii? Nu sunt, aşadar supun la vot cine este 
pentru?”
         „Fiind supusă la vot, articolul  a fost votată cu 19 voturi pentru.”
 
  Art.5:  Avizează  Planul  Urbanistic  Zonal  „MODIFICARE  ZONA 



FUNCTIONALA IN ZONA MIXTA SI ZONA DE LOCUINTE INDIVIDUALE, 
ALBA  IULIA,  STR.  ANTON  PANN  SI  STR.  ARIESULUI”,  solicitant 
TROANCHES  PETRU,  GALDAU  PETRU,  DOBARTA  MARIA”, conform 
planului de situatie anexat.
        Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUZ-ul precum şi Raportul de 
specialitate.
       Se dă cuvântul d-lui consilier Pocol Dorin care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, 
ecologice,  protecţia mediului înconjurător,  conservarea monumentelor istorice şi  de 
arhitectură.
        Pocol Dorin: “Comisia a avizat favorabil  acest proiect de hotărâre.”
       Călin Hedviga: “Strada Arieşului cu Anton Pann. Zona studiată este aceasta. La 
solicitarea  proprietarilor  propun  modificarea  unităţii  teritoriale  de  referinţă   mai 
repede decât  se  aprobă PUG-ul  dar  având în  vedere  toate  propunerile  de  PUG şi 
anume: zonă mixtă cu regim de înălţime maxim P + 3, zonă de locuinţă individuale şi 
modificarea retragerii faţă de alineament de la 11 metrii la cinci metrii. Era o condiţie 
care a fost îndeplinită. Să fie consemnată. Adică, s-a prezentat planşa cu tot frontul 
străzii pentru retragerea de cinci metrii.”
          Marius Adrian Costinaş: „Discuţii dacă aveţi? Nu sunt, aşadar supun la vot cine 
este pentru avizare?”

"Fiind supus la vot, propunerea a fost votat cu 19 voturi pentru."
         

       Art.6:  Aprobă Planul  Urbanistic  de  Detaliu  „AMENAJARE LOC DE 
JOACA  PT.  COPII,  ALBA  IULIA,  STR.  MUZICANTILOR,  solicitant 
MUNICIPIUL ALBA IULIA”, conform planului de situatie anexat.
       Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUD-ul precum şi Raportul de 
specialitate.
       Se dă cuvântul d-lui consilier Pocol Dorin care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, 
ecologice,  protecţia mediului înconjurător,  conservarea monumentelor istorice şi  de 
arhitectură.
      Pocol Dorin: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acesteia.”
       Călin Hedviga: “La articolul 6 municipiul Alba-Iulia, având o vedere o finanţare 
făcută de ambasada Franţei propune realizarea unui loc de joacă pentru copii pe acest 
teren care se află în spatele căminului studenţesc cel vechi în zona aferentă locuinţelor 
colective. Amenajarea propune obiecte de joacă, reorganizare şi  reconfigurare zone 
verzi, până la urmă amenajarea domeniului public."
      Marius Adrian Costinaş: “Discuţii dacă sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot cine 
este pentru aprobarea acestui PUD.”
           “Fiind supus la vot, acesta a fost votat cu 19 voturi pentru.”

       Art.7 Aprobă Planul Urbanistic Zonal „SCHIMB DE DESTINATIE DINSCHIMB DE DESTINATIE DIN  
LOCUINTA  IN  SPATIU  COMERCIAL  CU  EXTINDERE  SI  REALIZARELOCUINTA  IN  SPATIU  COMERCIAL  CU  EXTINDERE  SI  REALIZARE  
ACCESACCES,  ALBA IULIA, STR.  LIVEZII,NR. 51 BL. B9, PARTER, AP. 3, JUD. 
ALBA solicitant PLESA SIMONA LIANA si PLESA CALIN”, conform planului 



de situatie anexat.
       Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUZ-ul precum şi Raportul de 
specialitate.
      Se dă cuvântul d-lui consilier Pocol Dorin care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, 
ecologice,  protecţia mediului înconjurător,  conservarea monumentelor istorice şi  de 
arhitectură.
      Pocol Dorin: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acesteia.”
          Călin Hedviga: "La solicitarea beneficiarului Pleşa Simona Liana şi Pleşa Călin 
vă rog să reaprobaţi  PUZ Schimb de destinaţie  din locuinţă în spaţiu comercial  şi 
extindere. Modificarea constă în reducerea suprafeţei de concesionare."
       Marius Adrian Costinaş: „Discuţii dacă sunt? Nu sunt, atunci supun la vot cine 
este pentru aprobare?”
       “Fiind supus la vot, acesta a fost votat cu  14 voturi pentru şi 5 abţineri Iancu 
Crişan,  Paul  Voicu,  Oneţiu  Cornelia  Maria,  Presecan  Marius,  Raul  Sebastian 
Tudoraşcu.”

    Art.8 Aprobă  Planul  Urbanistic  de  Detaliu  „  EXTINDERE 
CONSTRUCTIE EXISTENTA – MODIFICARE HCL NR. 177/05.2013, ART.7, 
ALBA IULIA, CALARASILOR, NR.19, solicitant CHERSA SEBASTIAN BOBI 
-  BIROU EXECUTOR JUDECATORESC”, conform planului de situatie anexat.
       Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUD-ul precum şi Raportul de 
specialitate.
      Se dă cuvântul d-lui consilier Pocol Dorin care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, 
ecologice,  protecţia mediului  înconjurător,  conservarea monumentelor  istorice şi  de 
arhitectură.
      Pocol Dorin: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acesteia.”
      Călin Hedviga: “Pe strada Călăraşi dumneavoastră aţi aprobat luna trecută un 
sediu de birouri  notariale. Datorită faptului că vecinul nu dă acordul legalizat pentru 
funcţiune se impune modificarea planului urbanistic şi transformarea acestui imobil 
din spaţii birouri în locuinţă familială. Aşa este viaţa!”
       Marius Adrian Costinaş: „Discuţii dacă  sunt? Nu sunt, atunci supun la vot cine 
este pentru aprobare?”
       “Fiind supus la vot, acesta a fost votat cu 18 voturi pentru şi o abţinere Crişan 
Vasile.”
  
       Art.9 Aprobă Planul Urbanistic de Detaliu „ REPOZITIONARE GARAJE 
PRIN  MODIFICARE  PUD  APROBAT  CU  HCL  274/16.SEPT.  2005, 
MUNICIPIUL ALBA IULIA,  STR.  CALEA MOTILOR  ,  langa  BLOC  M5A 
solicitant LAURA IOANA BAURDA”, conform planului de situatie anexat.
       Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUD-ul precum şi Raportul de 
specialitate.
      Se dă cuvântul d-lui consilier Pocol Dorin care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, 



ecologice,  protecţia mediului  înconjurător,  conservarea monumentelor  istorice şi  de 
arhitectură.
      Pocol Dorin: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acesteia.”
       Călin Hedviga: “Vă propun repoziţionare garaje prin modificarea unui PUD 
aprobat  în  septembrie  2005.  Ne aflăm în  zona  de  locuinţe  colective  la  intersecţia 
bulevardului Revoluţiei cu Calea Moţilor. PUD-ul aprobat, aici se vede cartierul de 
locuinţe, locuinţă care a fost supusă reajustării spaţiului public prin dărâmarea acestor 
garaje. PUD-ul aprobat este acesta, repoziţionarea propune amplasarea lui într-o zonă 
retrasă şi care nu afectează amplasamentul  pentru că se află între două calcane de 
bloc.  Vă  voi  arăta  şi  nişte  poze  pentru  a  vedea  despre  ce  este  vorba.  Această 
documentaţie  a  produs  şi  efecte  juridice  şi  repoziţionarea  se  impune  şi  datorită 
amplasamentului.”
       Marius Adrian Costinaş: "Discuţii? Nu sunt, aşadar supun la vot aprobarea 
acestui articol. Cine este pentru?”

„Fiind supus la vot, articolul a fost votat cu 19 voturi pentru.”

Art.  10 Aprobă Planul  Urbanistic  de  Detaliu  "CONSTRUIRE 
LOCUINŢE  FAMILIALE  ÎNŞIRUITE,  ALBA  IULIA,  STRADA  EMIL 
RACOVIŢĂ solicitant MARIT ANA MARIA şi POPA  DAN", conform planului 
de situaţie anexat, cu condiţia ca pană la autorizare să se creeze parcela distinctă 
pentru modernizarea străzii şi să se modifice categoria de folosinţă a terenului 
din arător în drum.
       Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUD-ul precum şi Raportul de 
specialitate.
      Se dă cuvântul d-lui consilier Pocol Dorin care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, 
ecologice,  protecţia mediului  înconjurător,  conservarea monumentelor  istorice şi  de 
arhitectură.
      Pocol Dorin: “Comisia a avizat favorabil cu condiţii acest proiect de hotărâre.”
       Călin Hedviga: “Pe strada Emil Racoviţă, în intravilanul municipiului Alba-Iulia 
se află acest teren. Pentru că solicită amplasarea mai multor construcţii  pe parcelă 
respectiv patru locuinţe înşiruite am solicitat PUD. Acest plan urbanistic stabileşte o 
alee  de  incintă,  distanţele  dintre  limitele  laterale  ale  proprietăţii,  arată  cum  se 
amplasează în funcţie de retragerile faţă de stradă şi cât din teren este afectat pentru 
dezvoltarea arterei Emil Racoviţă. Regimul de înălţime este P + 1. V-aş ruga să se 
menţină condiţia ca la autorizare să fie realizată o parcelă distinctă pentru dezvoltarea 
străzii.”
       Marius Adrian Costinaş: "Discuţii? Nu sunt, aşadar supun la vot aprobarea 
acestui articol cu condiţia impusă. Cine este pentru?”

„Fiind supus la vot, articolul a fost votat cu 19 voturi pentru.”

  
Art.11 Aprobă  Planul  Urbanistic  Zonal  „INTRODUCERE  IN 

INTRAVILAN  PENTRU  CONSTRUIRE  LOCUINTE  INDIVIDUALE,  ALBA 
IULIA, STR. POIANA NARCISELOR solicitant  MUCEA STEF NICOLAE si 
CABULREA ROMULUS”, conform planului de situatie anexat.



 Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUZ-ul precum şi Raportul de 
specialitate.
      Se dă cuvântul d-lui consilier Pocol Dorin care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, 
ecologice,  protecţia mediului  înconjurător,  conservarea monumentelor  istorice şi  de 
arhitectură.
      Pocol Dorin: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acesteia.”
       Călin Hedviga: “La articolul 11, introducere în intravilan a unor terenuri care 
aparţin viitorului intravilan avizat de dumneavoastră. Pentru dezvoltarea străzii avem 
donaţie făcută. S-au obţinut toate avizele.”
       Marius Adrian Costinaş: "Discuţii? Nu sunt, aşadar supun la vot aprobarea 
acestui articol. Cine este pentru?”

„Fiind supus la vot, articolul a fost votat cu 19 voturi pentru.”

Art.12 Aprobă Planul Urbanistic Zonal „MODICARE REGLEMENTĂRI 
URBANISTICE LA PUZ APROBAT  CU HCL 102,  art.  12 din 30.  03.  2012, 
ALBA IULIA,  STR.  DIMITRIE ANGHEL,  FN,  solicitant  SC AQUA VISION 
SRL”, conform planului de situatie anexat.
        Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUZ-ul precum şi Raportul de 
specialitate.
      Se dă cuvântul d-lui consilier Pocol Dorin care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, 
ecologice,  protecţia mediului  înconjurător,  conservarea monumentelor  istorice şi  de 
arhitectură.
      Pocol Dorin: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acesteia.”
       Călin Hedviga: “În intravilanul municipiului Alba-Iulia în cartierul Lalelelor se 
propune o modificare de alineament. Aceasta este varianta în vigoare. După cum se 
vede, alineamentul acesta de aici se doreşte a fi modificat.”
       Marius Adrian Costinaş: "Discuţii? Nu sunt, aşadar supun la vot aprobarea 
acestui articol. Cine este pentru?”

„Fiind supus la vot, articolul a fost votat cu 19 voturi pentru.”

Art.    1  3   Plan Urbanistic Zonal - "Construire locuinţă - Schimbare UTR 
din  zonă  industrială  în  zonă  de  locuinţe  individuale,  Alba-Iulia,  str.  Grigore 
Antipa, FN, intravilan, solicitant Răbulea Mihăiţă" conform planului de situaţie 
anexat, cu condiţia finalizării procedurii de consultarea populaţiei.

Călin Hedviga: "Strada Emil Racoviţă. De pe bulevardul Republicii intrăm 
spre benzinăria Arex. Este vorba de schimbul de destinaţie din zonă industrială în zonă 
de locuinţe. Aici am avut o condiţie care nu a fost introdusă. Ca urmare, vă propun 
amânare."

Marius Adrian Costinaş: "Supun la vot amânarea acestui articol.  Cine este 
pentru?"

"Fiind supus la vot, articolul a fost votat cu 19 voturi pentru amânare."



Art. 14 Se stabileşte pentru documentaţiile de urbanism PUD de la art. 6, 
art. 7, art. 8, art. 9 şi art. 10 perioada de valabilitate de 3 ani.

Marius Adrian Costinaş: "Supun la vot aprobarea acestui articol. Cine este 
pentru?"

"Fiind supus la vot, articolul a fost votat cu 19 voturi pentru."

Art. 15 Se stabileşte pentru documentaţia de urbanism PUZ de la art. 11, 
art.  12  şi  art.  13  perioada  de  valabilitate  până  la  aprobarea  noului  PUG  al 
municipiului Alba-Iulia.

Marius Adrian Costinaş: "Supun la vot aprobarea acestui articol. Cine este 
pentru?"

"Fiind supus la vot, articolul a fost votat cu 19 voturi pentru."
   
Marius  Adrian  Costinaş:  „Şi  acum  supun  la  vot  proiectul  8  împreună  cu 

articolele.”
„Fiind supus la vot, proiectul împreună cu articolele a fost votat cu 19 voturi 

pentru.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 214/2013

  9. Expertiza tehnică efectuată în Dosar nr. 718/176/2013 aflat pe rol la Judecătoria 
Alba-Iulia.

 Se  dă  cuvântul  doamnei  Aurica  Groza  care  prezintă  proiectul  precum  şi 
Raportul de specialitate.
         Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
         Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Marius Adrian Costinaş: „Discuţii dacă sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot cine 
este pentru aprobare.”

„Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 19 voturi pentru.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 215/2013.

10.  Expertiza  tehnică  efectuată  în  Dosar  nr.  4339/176/2012  aflat  pe  rol  la 
Judecătoria Alba-Iulia.

 Se  dă  cuvântul  doamnei  Aurica  Groza  care  prezintă  proiectul  precum  şi 
Raportul de specialitate.
         Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
         Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Marius Adrian Costinaş: „Discuţii dacă sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot cine 
este pentru aprobarea acestui proiect.”

„Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru şi o abţinere Pocol 
Dorin.”



S-a adoptat Hotărârea nr. 216/2013.

11.  Expertiza  tehnică  efectuată  în  Dosar  nr.  7554/176/2012  aflat  pe  rol  la 
Judecătoria Alba-Iulia.

 Se  dă  cuvântul  doamnei  Aurica  Groza  care  prezintă  proiectul  precum  şi 
Raportul de specialitate.
         Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
         Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Marius Adrian Costinaş: „Discuţii dacă sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot cine 
este pentru aprobarea acestui proiect.”

„Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 17 voturi pentru şi 2 abţineri Pocol 
Dorin, Crişan Vasile.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 217/2013.

12.  Acceptarea  donaţiei  făcute  către  Consiliul  local  a  unor  imobile 
(drumuri)situate în Alba Iulia, str. Bega.
 Se dă cuvântul doamnei Aurica Groza care prezintă proiectul precum şi Raportul 
de specialitate.
         Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
         Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Marius Adrian Costinaş: „Discuţii dacă aveţi? Nu sunt, atunci supun la vot cine 
este pentru aprobare.”

„Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 19 voturi pentru.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 218/2013.

13. Parcelarea şi  înscrierea dreptului de proprietate a municipiului Alba Iulia 
asupra unui imobil (teren) situat în Alba Iulia, B-dul 1 Decembrie 1918, FN.

Se dă cuvântul doamnei Aurica Groza care prezintă proiectul precum şi Raportul 
de specialitate.
         Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
         Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Marius Adrian Costinaş: „Discuţii dacă aveţi? Nu sunt, atunci supun la vot cine 
este pentru aprobare.”

„Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 19 voturi pentru.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 219/2013.

14. Parcelarea unui imobil (teren) situat în Alba Iulia, str. Ghe. Doja, FN



Se dă cuvântul doamnei Aurica Groza care prezintă proiectul precum şi Raportul 
de specialitate.
         Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
         Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Marius Adrian Costinaş: „Discuţii dacă aveţi? Nu sunt, atunci supun la vot cine 
este pentru aprobare.”

„Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 19 voturi pentru.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 220/2013.

Părăseşte sala de şedinţă domnul consilier Şerdean Dorin Pavel.

15. Revocarea parţială a HCL nr. 65/2012
Se dă cuvântul doamnei Aurica Groza care prezintă proiectul precum şi Raportul 

de specialitate.
         Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
         Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Rareş Buglea: „Despre ce hotărâre este vorba? Să ne spună cineva!”
Aurica Groza: „Da. Hotărârea Consiliului local nr. 65/2012 unde este vorba de 

aceeaşi  strada  Crinului,  Ion  Arion.  La  vremea  respectivă  noi  am  efectuat  nişte 
operaţiuni de parcelare şi înscriere în CF şi în documentaţia respectivă, în hotărârea 
respectivă era parcelarea şi a imobilului, proprietatea lui Muntean Zeno care până la 
urmă a câştigat procesul la Înalta Curte. Şi, pentru că la înscriere în CF noi  nu i-am 
înscris  toate  operaţiunile  în  ceea  ce  priveşte  parcelarea,  nici  înscriere,  nici  nimic, 
dânsul solicită acum  o procedură prealabilă de anulare a acestei Hotărâri nr. 65/2012 
Şi i-am spus că putem să o anulăm parţial în ceea ce priveşte imobilul dânsului pentru 
că nu a produs nici un efect de înscriere în CF sau de parcelare.”

Marius Adrian Costinaş: „Alte discuţii dacă mai sunt? Nu sunt, atunci supun la 
vot cine este pentru.”

„Fiind supus  la  vot,  proiectul  a  fost  votat  cu  17 voturi  pentru şi  o  abţinere 
Jidveian Ovidiu Viorel.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 221/2013.

16. Acceptarea donaţiei făcute către Consiliul local al municipiului Alba Iulia a 
unor imobile (drum) situate în Oarda de Sus, prelungirea străzii Mohorului.

Se dă cuvântul doamnei Aurica Groza care prezintă proiectul precum şi Raportul 
de specialitate.
         Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
         Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Marius Adrian Costinaş:  „Discuţii  dacă aveţi  referitoare la acest  proiect?  Nu 
sunt, atunci supun la vot cine este pentru.”



„Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 222/2013.

Revine în sala de şedinţă domnul consilier Şerdean Dorin Pavel.

17. Însuşirea documentaţiei tehnice de dezlipire a imobilului (construcţie) situat 
în Alba Iulia, B-dul Revoluţiei, bl. A4

Se dă cuvântul doamnei Aurica Groza care prezintă proiectul precum şi Raportul 
de specialitate.
         Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
         Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Marius Adrian Costinaş: „Discuţii?”
Pocol Dorin: „Dezlipire pentru ce?”
Aurica  Groza:  „Este  vorba  de  extindere  de  spaţiu  comercial.  Proprietarii 

respectivi au drept de concesiune. Proprietatea pe teren este a statului.”
Marius  Adrian  Costinaş:  „Discuţii  dacă  mai  aveţi  la  acest  proiect?  Nu sunt, 

atunci supun la vot cine este pentru.”
„Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 19 voturi pentru.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 223/2013.

18.  Însuşirea  documentaţiei  tehnice  de  apartamentare  pentru  blocurile  ANL 
situate în Alba Iulia, str. Vînătorilor, bl. C1C şi D1C şi str. Livezii nr. 46-48

Se dă cuvântul doamnei Aurica Groza care prezintă proiectul precum şi Raportul 
de specialitate.
         Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
         Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Marius Adrian Costinaş: „Discuţii dacă sunt la acest proiect? Nu sunt, atunci 
supun la vot cine este pentru.”

„Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 19 voturi pentru.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 224/2013.

19. Propunerea de atribuire în proprietate a terenului aferent caselor particulare
Se dă cuvântul doamnei Aurica Groza care prezintă proiectul precum şi Raportul 

de specialitate.
         Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
         Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Marius Adrian Costinaş: „Discuţii dacă sunt la acest proiect? Nu sunt, atunci 
supun la vot cine este pentru.”



„Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 19 voturi pentru.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 225/2013.

20. Solicitarea adresată Consiliului Judeţean Alba de iniţiere a unui proiect de 
Hotărâre de Guvern cu privire la schimbarea titularului dreptului aferent fostei  linii 
înguste CFR Alba Iulia – Zlatna

Se dă cuvântul doamnei Aurica Groza care prezintă proiectul precum şi Raportul 
de specialitate.
         Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
         Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Se dă cuvântul d-lui consilier Raul Sebastian Tudoraşcu care prezintă raportul de 
avizare din partea Comisiei Consiliului local pentru administraţie publică locală, juridică 
şi  disciplină,  relaţii  cu  publicul,  probleme ale  minorităţilor,  apărarea  ordinii  publice, 
respectarea drepturilor şi libertăţilor cetăţeneşti.

Raul Sebastian Tudoraşcu: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi 
nu avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Rareş Buglea: „Proprietar cine este?”
Aurica  Groza:  „Statul  Român.  El  este  la  cei  de  la  CFR  în  administrare  şi 

proprietatea Statului Român în CF. Iar în rest, aşa cum am scris în raport, în mare parte 
este proprietatea publică atestată prin HG nr. 974/2002 întrucât e ocupat de străzi, de 
alei, de parcuri. Numai că la Cartea Funciară înscrierea proprietăţii noastre  nu poate fi 
făcută decât dacă cei de la CFR ne parcelează suprafaţa respectivă din CF-ul cărţii 
funciare al CFR-ului.”

Marius  Adrian  Costinaş:  „Alte  discuţii  dacă  sunt  la  acest  proiect?  Nu sunt, 
atunci supun la vot cine este pentru.”

„Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 19 voturi pentru.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 226/2013.

21. Modificarea HCL nr. 143/2013 referitoare la aprobarea concesionării prin 
negociere directă a unui imobil (teren) situat în Alba Iulia, str. Vasile Goldiş, bl.  S1, 
scara B.

Se  dă  cuvântul  domnului  Inurean  Ioan  care  prezintă  proiectul  precum  şi 
Raportul de specialitate.
         Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
         Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Inurean Ioan: „E al doctorului Rău.”
Marius Adrian Costinaş: „Discuţii dacă sunt? Nu sunt, atunci supun la vot cine 

este pentru.”
„Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru şi o abţinere Crişan 

Vasile.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 227/2013.



22.  Încheierea  unui  act  adiţional  la  contractul  de  asociere  nr.  24313/2007 
încheiat între Consiliul local al municipiului Alba Iulia şi SC SPORT ARENA SRL

Se  dă  cuvântul  domnului  Inurean  Ioan  care  prezintă  proiectul  precum  şi 
Raportul de specialitate.
         Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
         Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Se dă cuvântul d-lui consilier Raul Sebastian Tudoraşcu care prezintă raportul de 
avizare din partea Comisiei Consiliului local pentru administraţie publică locală, juridică 
şi  disciplină,  relaţii  cu  publicul,  probleme ale  minorităţilor,  apărarea  ordinii  publice, 
respectarea drepturilor şi libertăţilor cetăţeneşti.

Raul Sebastian Tudoraşcu: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi 
nu avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Inurean Ioan: „În baza PUD-ului aprobat în şedinţa precedentă am procedat la 
corectarea contractului.”

Marius Adrian Costinaş: „Alte discuţii? Nu sunt, atunci supun la vot cine este 
pentru.”

„Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru şi o abţinere Crişan 
Vasile.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 228/2013.

23. Închirierea prin licitaţie publică a unui imobil (canal) situat în Alba Iulia, 
Bărăbanţ, zona FIZEŞ, str. Drâmbarului

Se  dă  cuvântul  domnului  Inurean  Ioan  care  prezintă  proiectul  precum  şi 
Raportul de specialitate.
         Marius Adrian Costinaş: „Comisia?”
 Ioan Bogăţan: „Favorabil. Am propus pe 10 ani cu 5 lei pe metru pătrat pe an. 
Pardon. Cu 50 de bani.”

Georgeta Rânghet: „Cu cât? 0,50 lei?”
Ioan Bogăţan: „0,50.”
Georgeta Rânghet: „Pe?”
Ioan Bogăţan: „Pe an.”
Georgeta Rânghet: „Nu. Chiria este pe lună.”
Ioan Bogăţan: „Atunci împărţim.”
Ioan Inurean: „O corectăm pe lună.”
Mircea Hava: „Corectaţi-o acum! Dacă era domnul secretar era chiria pe an!”
Inurean Ioan: „0,05 pe lună. Sunt 3000 de metrii de mlaştină şi mlaştina este 

lângă terenul lui. Adică, în stânga este terenul omului, în dreapta este terenul omului şi 
în centru este mlaştina. Poate să o folosească şi  aşa în continuare dar el vrea să o 
amenajeze şi  a cerut o concesiune pe acest teren. E în câmp, în Bărăbanţ,  în zona 
Fizeş. Deci, cu 5 bani pe lună.”

Paul Voicu: „E preţ de pornire a licitaţiei.”
Georgeta Rânghet: „0,05/mp/lună.”
Pocol Dorin: „Vine 150 de lei.”
Inurean  Ioan:  „Da.  Este  o  mlaştină  în  terenul  omului  numai  că  el  nu  este 

proprietar.”



Pocol Dorin: „Doamna Groza! Unde este Fizeşul acesta?”
Aurica Groza: „Spre Florea Grup, undeva în partea cealaltă a oraşului. Pe partea 

dreaptă, între Mureş şi calea ferată.”
Popa Pavel: „Pe drumul Drâmbarului.”
Aurica Groza: „Da. În spate la variantă. A fost documentaţie de urbanism.”
Pocol Dorin: „Ştiu unde.”
Paul Voicu: „Terenul din Bărăbanţ.”
Marius Adrian Costinaş: „Alte discuţii dacă mai sunt? Nu sunt, atunci supun la 

vot  cine  este  pentru  aprobarea  acestui  proiect  cu  amendamentul  propus  de  0,05 
lei/mp/lună.”

„Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 16 voturi pentru şi 3 abţineri Crişan 
Vasile, Petric Vasile, Rareş Buglea.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 229/2013.

24. Încheierea unei convenţii de constituire a dreptului de uz şi a dreptului de 
servitute asupra unor imobile (terenuri)

Se  dă  cuvântul  domnului  Inurean  Ioan  care  prezintă  proiectul  precum  şi 
Raportul de specialitate.
         Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
         Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Inurean Ioan: „Este precizat  în proiect.  Este  vorba de îngroparea unor reţele 
electrice de către Renel. Este lege specială privind  utilităţile respective.”

Marius Adrian Costinaş: „Alte discuţii? Nu sunt, atunci supun la vot cine este 
pentru.”

„Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru şi 2 abţineri Crişan 
Vasile, Medrea Bogdan.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 230/2013.

25.  Modificarea  HCL nr.  140/2013  referitoare  la  aprobarea  închirierii  prin 
licitaţie publică a unor terenuri situate în Cetatea Alba Carolina – zona Interioara a 
Fortificaţiei  delimitată  de  conturul  exterior  al  bastioanelor  şi  curtinelor,  în  scopul 
desfăşurării de activităţi comerciale de tip comerţ stradal

Proiectul este retras de pe ordinea de zi.

26.  Aprobarea  donaţiei  unui  aparat  stomatologic  şi  a  unui  fotoliu 
electrohidraulic din partea d-lui Toader Daniel Mihai.

Se prezintă proiectul precum şi Raportul de specialitate.
Se dă cuvântul d-lui consilier Raul Sebastian Tudoraşcu care prezintă raportul de 

avizare din partea Comisiei Consiliului local pentru administraţie publică locală, juridică 
şi  disciplină,  relaţii  cu  publicul,  probleme ale  minorităţilor,  apărarea  ordinii  publice, 
respectarea drepturilor şi libertăţilor cetăţeneşti.



Raul Sebastian Tudoraşcu: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi 
nu avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."
         Pocol Dorin: „Funcţionează?”

Şerdean Dorin Pavel: „Da. Este donat de cel care ne repară aparatura medicală. 
Funcţionează.”

Marius Adrian Costinaş: „Alte discuţii dacă mai sunt? Nu sunt, atunci supun la 
vot cine este pentru.”

„Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 19 voturi pentru.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 231/2013.

27.  Modificarea Hotărârii nr. 270/2012 a Consiliului local privind participarea 
Municipiului  Alba  Iulia  in  cadrul  proiectului  „INNOVATIVE  PLACEBRAND 
MANAGEMEN” - CityLogo.

Se  dă cuvântul domnului Nicolaie Moldovan care prezintă proiectul de hotărâre 
precum şi raportul de specialitate. 

Se dă cuvântul d-lui consilier Vasile Crişan care prezintă raportul de avizare din 
partea  Comisiei  Consiliului  Local  de  studii,  prognoze  economico-sociale,  buget, 
finanţe, servicii publice şi comerţ.
        Vasile Crişan: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Se dă cuvântul d-lui consilier Raul Sebastian Tudoraşcu care prezintă raportul de 
avizare din partea Comisiei Consiliului local pentru administraţie publică locală, juridică 
şi  disciplină,  relaţii  cu  publicul,  probleme ale  minorităţilor,  apărarea  ordinii  publice, 
respectarea drepturilor şi libertăţilor cetăţeneşti.

Raul Sebastian Tudoraşcu: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi 
nu avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Marius Adrian Costinaş: „Discuţii dacă sunt?”
Rareş Buglea: „Ce modificări aduceţi la acest proiect?”
Nicolaie  Moldovan:  „Este  vorba  de  modificări  de  formă  nu  de  conţinut.  În 

echipa de management se clarifică poziţionarea a două persoane. Două persoane care 
nu sunt remunerate. Dumneavoastră aţi aprobat în şedinţa din septembrie anul trecut o 
echipă  de  management  remunerată  cu  cinci  poziţii.  Prin  dispoziţie,  Primarul 
municipiului Alba-Iulia a angajat din cele cinci poziţii remunerate patru persoane. Pe o 
poziţie aprobată de dumneavoastră, o poziţie neremunerată, cea de manager de proiect. 
Întrucât  din  punct  de  vedere  al  necesarului  pentru  implementarea  acestui  proiect 
pentru încă doi ani de zile sunt solicitate de către finanţator la nivelul municipiului 
Alba-Iulia pentru coordonarea implementării  proiectuui respectiv un responsabil  de 
achiziţii publice, biroul de resurse umane din cadrul Primăriei a solicitat pentru a putea 
nominaliza şi responsabiliza  persoane, modificarea organigramei în sensul în care am 
venit cu această propunere.”

Marius Adrian Costinaş: „Discuţii dacă mai sunt? Nu sunt, atunci supun la vot 
cine este pentru.”

„Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 19 voturi pentru.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 232/2013.



28.  Participarea Municipiului Alba Iulia alături de Asociaţia Ivan Patzaichin– 
Mila 23 la organizarea festivalului Rowmania Fest 2013 la Alba Iulia

Se  dă cuvântul domnului Nicolaie Moldovan care prezintă proiectul de hotărâre 
precum şi raportul de specialitate. 

Se dă cuvântul d-lui consilier Vasile Crişan care prezintă raportul de avizare din 
partea  Comisiei  Consiliului  Local  de  studii,  prognoze  economico-sociale,  buget, 
finanţe, servicii publice şi comerţ.
        Vasile Crişan: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Se dă cuvântul d-lui consilier Raul Sebastian Tudoraşcu care prezintă raportul de 
avizare din partea Comisiei Consiliului local pentru administraţie publică locală, juridică 
şi  disciplină,  relaţii  cu  publicul,  probleme ale  minorităţilor,  apărarea  ordinii  publice, 
respectarea drepturilor şi libertăţilor cetăţeneşti.

Raul Sebastian Tudoraşcu: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi 
nu avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Marius Adrian Costinaş: „Discuţii?”
Rareş Buglea: „Ce se face cu Patzaichin?”
Marius Adrian Costinaş: „Aveţi un raport de specialitate în care spune.”
Şerdean Dorin Pavel: „Să vă explic dacă îmi permiteţi. În mai am fost vizitaţi de 

Ivan Patzaichin şi participăm practic într-un proiect care se desfăşoară încă în zece 
oraşe în acest an.  Istoricul este din 2009 şi este benefic pentru Alba-Iulia  să fim 
asociaţi  cu  un brand de  asemenea  renume internaţional  cum este  Ivan Patzaichin. 
Dumnealui a ales să desfăşurăm o competiţie. Vine cu logistică, cu bărci, cu vâsle, cu 
veste de salvare şi tot ce mai are. Şi, manifestarease va desfăşura la confluenţa Mureş 
cu Sebeş, deci în zona dintre cele două poduri: podul rutier de la Partoş şi podul de la 
calea ferată. Acolo a fost alegerea dumnealui să desfăşoare competiţia.  Participarea 
noastră este o cheltuială de 5000 de euro. Este o manifestare care aduce turişti. Fiecare 
vă rog să decideţi cum credeţi.”

Nicolaie Moldovan: „Dacă îmi permiteţi să mai adaug ceva. Ivan Patzaichin este 
parte  a  unui  contract  de  promovare  a  brandului  turistic  de  ţară,  în  prezent  pe 
prestigioase  televiziuni  internaţionale,  motiv  pentru  care  prezenţa  domniei  sale  la 
Alba-Iulia ar putea fi valorificată şi în interesul  unei posibile colaborări în vederea 
promovării  oraşului Alba-Iulia ca o chestiune pe care de-a lungul timpului,  fiecare 
dintre dumneavoastră, fiecare dintre noi cei care lucrăm în administraţia locală ne-o 
dorim. Şi cred că din acest punct de vedere o primă iniţiativă în care administraţia 
locală, reprezentată de aparatul Primarului şi de către dumneavoastră, Consiliul local 
relaţionează  cu  acest  om  deosebit  de  valoros  pentru  România  şi  pentru  sportul 
românesc, respectiv pentru turism şi ecoturism, respectiv pentru partea de promovare a 
României  în  exterior  este  mai  mult  decât  benefică  şi  binevenită,  sens  în  care  vă 
recomand să susţineţi acet proiect.”

Rareş Buglea: „Domnule preşedinte! Mulţumesc domnule administrator! Clar că 
trebuie să ne profilăm pe alte sporturi cum e canoe pentru că fotbal nu mai avem, înot  
nu mai avem şi e bine să facem canoe pe Mureş că nu falimentăm!”

Marius Adrian Costinaş: „Alte discuţii? Nu sunt, atunci supun la vot cine este 
pentru.”

„Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 19 voturi pentru.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 233/2013.



29.  Încheierea  unui  parteneriat  între  Primăria  Municipiului  Alba  Iulia  şi 
Universtiatea  1  Decembrie  1918  Alba  Iulia,  în  vederea  realizării  unui  portal  de 
business profesionist care să promoveze Municipiul Alba Iulia ca zonă atractivă pentru 
investitori.

Se  dă cuvântul domnului Nicolaie Moldovan care prezintă proiectul de hotărâre 
precum şi raportul de specialitate. 

Se dă cuvântul d-lui consilier Vasile Crişan care prezintă raportul de avizare din 
partea  Comisiei  Consiliului  Local  de  studii,  prognoze  economico-sociale,  buget, 
finanţe, servicii publice şi comerţ.
        Vasile Crişan: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Se dă cuvântul d-lui consilier Raul Sebastian Tudoraşcu care prezintă raportul de 
avizare din partea Comisiei Consiliului local pentru administraţie publică locală, juridică 
şi  disciplină,  relaţii  cu  publicul,  probleme ale  minorităţilor,  apărarea  ordinii  publice, 
respectarea drepturilor şi libertăţilor cetăţeneşti.

Raul Sebastian Tudoraşcu: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi 
nu avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Marius  Adrian  Costinaş:  „Discuţii?  Nu  sunt,  atunci  supun  la  vot  cine  este 
pentru.”

„Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 17 voturi pentru şi 2 abţineri Zdrânc 
Daniel, Rareş Buglea.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 234/2013.

30.  Participarea  Municipiului  Alba  Iulia  la  co-finanţarea  proiectului  „THE 
EUROPEAN PARLIAMENT OF THE YOUTH” - Parlamentul European al Tinerilor, 
implementat  de  Fundaţia  PAEM  Alba,  finanţată  de  Direcţia  generala  pentru 
Comunicare  din  cadrul  Parlamentului  European  prin  Acordurile  de  Parteneriat  cu 
organizaţiile pan-europene, naţionale, regionale şi locale

Se  dă cuvântul domnului Nicolaie Moldovan care prezintă proiectul de hotărâre 
precum şi raportul de specialitate. 

Se dă cuvântul d-lui consilier Vasile Crişan care prezintă raportul de avizare din 
partea  Comisiei  Consiliului  Local  de  studii,  prognoze  economico-sociale,  buget, 
finanţe, servicii publice şi comerţ.
        Vasile Crişan: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Se dă cuvântul d-lui consilier Raul Sebastian Tudoraşcu care prezintă raportul de 
avizare din partea Comisiei Consiliului local pentru administraţie publică locală, juridică 
şi  disciplină,  relaţii  cu  publicul,  probleme ale  minorităţilor,  apărarea  ordinii  publice, 
respectarea drepturilor şi libertăţilor cetăţeneşti.

Raul Sebastian Tudoraşcu: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi 
nu avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Marius  Adrian  Costinaş:  „Discuţii?  Nu  sunt,  atunci  supun  la  vot  cine  este 
pentru.”

„Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 17 voturi pentru şi 2 abţineri Zdrânc 
Daniel, Medrea Bogdan.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 235/2013.



31. Aprobarea acordării unor facilităţi la transportul public local de persoane, 
pentru elevii cu domiciliul în muninicipiul Alba Iulia.

Se  dă cuvântul domnului Jidveian Ovidiu Viorel care prezintă proiectul de 
hotărâre precum şi raportul de specialitate. 

Se dă cuvântul d-lui consilier Vasile Crişan care prezintă raportul de avizare din 
partea  Comisiei  Consiliului  Local  de  studii,  prognoze  economico-sociale,  buget, 
finanţe, servicii publice şi comerţ.
        Vasile Crişan: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Georgeta Rânghet: "Întrucât nu am avizat eu de legalitate proiectul, aş vrea să 
spun că nu sunt de acord cu facilitate sută la sută întrucât legea prevede  pentru elevi 
50%. Având în vedere că există temei, prevedere clară care zice de 50%, nu ştiu dacă 
putem aproba 100 la 100. Aceasta este părerea mea. Am spus-o."

Popa Pavel: "Legal cum este?"
Georgeta  Rânghet:  "Deci,  legea  învăţământului  prevede  posibilitatea  50% 

pentru elevi. Sută la sută sunt pentru cei cu anumite nevoi: asistaţii."
Domuţ Iulius Viorel: "Handicapaţii."
Georgeta Rânghet: "Handicapaţii este altceva."
Sandu Cornel Stelian: "Dar 50% este obligativitate."
Georgeta  Rânghet:  "Da.  Dar  noi  nu am dat-o niciodată.  Resursele  suntem 

obligaţi să le asigurăm. Dar noi nu am asigurat."
Medrea Bogdan: "Le dăm în compensare."
Georgeta Rânghet: "Prevede. Da. La pensionari. Legea nr. 92 zice: asigurarea 

resurselor bugetare pentru susţinerea totală sau parţială a costurilor  de transport public 
de persoane pentru unele categorii sociale defavorizate. Acestea sunt. Elevii nu cred că 
intră în categoria aceasta.  Şi/ori prin lege.  Ori aici  prin lege se prevede 50%. Noi 
suntem obligaţi să asigurăm resursele  pentru ce prevede legea. Nu ştiu. Aceasta este 
părerea mea."

Pocol Dorin: "Cu alte cuvinte o să se întoarcă de la Prefectură. Nu?"
Georgeta Rânghet: "Eu am discutat cu Prefectura. Aceeaşi opinie ca şi mine 

cu 50%."
Jidveian Ovidiu Viorel: "50% este obligativitatea legală."
Georgeta Rânghet: "Da."
Jidveian Ovidiu Viorel: "Dar noi ca şi Consiliu local putem să dăm sută la 

sută gratuitate aşa cum am prevăzut în proiect. Haideţi să precizez şi eu ca iniţiator al 
acestui  proiect  împreună  cu  colegii  mei,  să  spun  nişte  aspecte.  Practic,  prezenta 
hotărâre, în cazul în care va fi adoptată  am să rog reprezentanţii grupurilor politice şi 
pe domnul Primar să avem o discuţie, în primul rând pentru că va trebui o rectificare 
mică bugetară, pentru că totuşi sunt aproximativ 9000 de elevi care ar putea beneficia 
de această gratuitate. Nouă mii de familii din Alba-Iulia care ar avea această facilitate 
în a-şi trimite copiii la şcoală."

Mircea Hava: "Dacă o familie are doi copii?"
Jidveian Ovidiu Viorel:  "Mă rog.  Am zis  groso modo.  Să zic un copil  de 

familie.  Mai mult  decât  atât,  având în vedere că ne adresăm copiilor  care merg la 
şcoală în primul rând, cred că aplicabilitatea acestei hotărâri şi ar trebui să menţinem 
în  cuprinsul  hotărârii  şi  o  modific  prin  această  intervenţie,  aplicabilitatea  să  fie 
începând  cu  16.  09.  2013,  dată  în  care  începe  şcoala.  Şi  până  atunci  o  să  avem 
posibilitatea  să discutăm aspectele bugetare, în cazul în care această hotărâre va trece. 



Mai mult decât atât, al doilea punct pe care vreau să vi-l spun. Cred că ar trebui avută 
o discuţie cu AIDA din acest punct de vedere pentru că ar trebui un regulament de 
aplicare al acestei hotărâri. Şi, în perioada următoare, în cazul în care această hotărâre 
va  fi  adoptată,  AIDA  va  trebui  să  conceapă  împreună  cu  Consiliul  local  un 
regulamentde aplicare al acestei hotărâri.

Al patrulea punct. Aş vrea să modific punctul nr. 3 din proiect. În loc de HCL 
nr. 118/2013 care este atacată  din câte am înţeles în justiţie şi este posibil să nu fie 
legală, să spunem prin hotărârile Consiliului local aflate în vigoare. Şi atunci suntem 
acoperiţi din punct de vedere al decontării tarifelor şi ale unor preţuri la abonamente şi 
bilete. Cam acestea sunt punctele pe care am vrut să le subliniez. Este un proiect la 
care noi ţinem foarte mult pentru că este o măsură socială  şi beneficiază aproximativ 
9000 de elevi din municipiul Alba-Iulia. Şi vreau să rectific încă un aspect. Cred că 
este cel mai important aspect. Nu am pus coada la cireaşă prin această hotărâre. Ea se 
aplică similar cu succes în municipiul Sebeş. De cel puţin un an de zile elevii circulă 
în municipiul Sebeş gratis cu autobuzul, în municipiul Cluj şi aşa mai departe. Nu este 
o noutate. Şi cred că şi albaiulienii mei trebuie să aibă această facilitate. Mulţumesc!"

Mircea Hava: "În Sebeş se circulă cu cele şase autobuze care sunt în Sebeş! 
Să şti chestia aceasta! Dacă dădeai un exemplu, domnule consilier, dădeai un exemplu 
Clujul  sau Timişoara!"

Jidveian Ovidiu Viorel: "Dar am dat şi Clujul, domnule Primar!"
Mircea Hava: "Sebeşul are şase autobuze!"
Albani  Rocchetti  Simone:  "La  urmă  contează  serviciul  final   dacă  este 

mulţumitor pentru cetăţeni! Poate să fie şi un singur autobuz! Nu contează!"
Mircea Hava: "Mulţumesc, domnule consilier!"
Albani Rocchetti  Simone: "Aceasta este realitatea! Dacă sunt probleme de 

transport puteţi specifica cum aţi specificat acum! Dar în momentul în care nu sunt 
probleme cu transportul, care să fie problema? Poate să fie un autobuz care lucrează 24 
din 24! Până la urma urmei cheltuiala finală contează! Serviciul final este cel mai 
important! Dacă serviciul final este bun, nu ştiu ce rost are să comentaţi? Aţi avut 
dumneavoastră  plângeri  din  partea  sebeşenilor  că  nu  este  bun  transportul  public? 
Adică, este o problemă  acolo că nu se cheltuieşte nimic şi aici unde cheltuim  foarte 
mult este o problemă?"

Mircea Hava: "Vrei să-ţi spun şi să repet ceea ce aţi spus dumneavoastră? 
Însă dumneavoastră, din păcate uitaţi ce aţi spus acum câteva secunde! Partea finală 
contează! Deci, serviciul care s-a făcut. Eu am făcut o glumă. Numai este adevărat că 
am vorbit în limba noastră strămoşească şi dumneavoastră nu aţi înţeles lucrul acesta 
cum nu înţelegeţi foarte multe lucruri!"

Albani Rocchetti Simone: "Dar dumneavoastră foarte des..."
Mircea Hava: "Este foarte greu! Lasă că eu vorbesc acum! Eu vorbesc acum 

după care vă ascult!"
Albani  Rocchetti  Simone:  "Staţi  un pic!  Adică,  dumneavoastră  mă atacaţi 

direct  şi eu trebuie să stau să vă ascult aşa: să trăiţi!"
Mircea Hava: "Dumneavoastră vă puteţi duce şi la chestiunea aceasta  şi să 

daţi pe presă după aceea că aţi intervenit ca şi consilier ca să vă faciliteze nu ştiu ce 
prieten să încheiaţi contracte de ..."

Albani Rocchetti Simone: "Dumneavoastră discutaţi de prieteni?"
Mircea Hava: "Nu, nu, nu. Dumneavoastră aţi făcut-o şi aţi recunoscut că aţi 

făcut lucrul acesta şi pentru aceasta va trebui să răspundeţi pentru că aţi recunoscut şi 



aţi spus că faceţi lucrul acesta ca preţul la asigurări să fie mai mic!"
Albani Rocchetti Simone: "Normal!"
Mircea  Hava:  "Şi  pentru  aceasta  aţi  făcut  şi  o  intervenţie  ca  şi  consilier! 

Unde?  La  conducerea  STP-ului  ca  să  facă  acest  lucru!  Frumos!  Foarte  frumos, 
domnule!"

Albani Rocchetti Simone: "Da! E foarte frumos! Logic!"
Mircea Hava: "Da! Foarte frumos!"
Albani Rocchetti Simone: "Şi ar fi foarte frumos ca toată lumea să facă acest 

lucru pentru că nu sunt interese personale la mijloc! Dumneavoastră aveţi foarte multe 
interese şi nu vă convine! Eu nu am nici un interes la mijloc şi în orice moment când 
am posibilitatea de a duce un câştig la municipiul Alba-Iulia o să-l fac!"

Mircea Hava: "Da! Un câştig la municipiul Alba-Iulia! Şi un câştig ..."
Albani Rocchetti Simone: "Adică, pentru dumneavoastră  nu este bine când o 

asigurare care costă 10000 de ron să fie la 5000 de ron! Adică, este prost cel care face 
să fie asigurarea 5000 de ron în loc de 10000 de ron!"

Mircea Hava: "Nu aţi înţeles nimic!"
Albani Rocchetti Simone: "Nu! Dumneavoastră nu aţi înţeles nimic! Şi vă rog 

frumos să aveţi grijă cum vorbiţi că eu ..."
Mircea Hava: "Intervenţiile unui consilier în licitaţii şi în achiziţii publice de 

bunuri, indiferent cum se fac sunt chestiuni care nu mai sunt legate decât de lege!"
Rareş Buglea: "Exageraţi, domnule Primar!"
Mircea Hava: "Bineînţeles că exagerez! Întotdeauna exagerez când voi faceţi 

prostii!"
Marius Adrian Costinaş: "Haideţi să revenim la proiectul nr. 31."
Mircea Hava: "Legat de Sebeş a fost o chestiune de ironie. Aşa, cum să vă 

spun? Este drept că sunteţi foarte încărcaţi şi nu aţi avut mult de discutat! Nu ştiu! Nu 
aţi avut timp! Aţi fost în conferinţă de presă! Şi atunci trebuia să vă calmez! Şi a fost o 
chestiune de ironie. Cu cele şase autobuze. Dar v-am spus încă odată. E greu să le 
percepeţi!"

Rareş  Buglea:  "Domnule  Primar!  Foarte  des  faceţi  referinţă  la  originea 
domnului Albani!"

Mircea Hava: "Nu la origini!"
Rareş Buglea: "Ba da! Domnule Primar! Să ştiţi că eu accept şi găsesc mai 

pertinente părerile unui om venit  din zonele civilizate ale Italiei decât ale unui om 
venit din zonele neelectrificate ale Bihorului!"

Marius Adrian Costinaş: "Vă rog să reveniţi la proiect!"
Paul Voicu: "Suntem în piaţă aici?"
Rareş Buglea: "Vă rog să-l civilizaţi pe colegul dumneavoastră!"
Mircea Hava: "Domnul Paul! Să-ţi spun care este treaba! Vroiam să plec în 

concediu şi vroiam să fac treaba aceasta! Să stârnesc nişte chestii! Ai văzut? Am atins 
pe cineva  şi a sărit toată lumea! Ham, ham, ham! Dă-i drumul, domnul Buglea! Zi 
ceva de Bihor, de mama, de copii!"

Rareş Buglea: "Păi nu! Dar civilizaţi-vă! Civilizaţi-vă! Nu-i mai trimiteţi la 
origini!  Vreau să aud referinţe din zone civilizate  nu din zonele  neelectrificate  ale 
Bihorului!"

Marius Adrian Costinaş: "Puţină decenţă, domnul Buglea!"
Mircea Hava: "Păi  cereţi domnului Primar să aibă decenţă!"
Pocol Dorin: "Domnul Jidveian este de vină!"



Albani  Rocchetti  Simone:  "Dar  şi  domnul  Primar  exagerează întotdeauna! 
Exagerează şi dumnealui! Când exagerăm noi este o problemă dar când exagerează 
alţii nu! Dar haideţi să revenim la proiect!"

Marius Adrian Costinaş: "Revenim la proiect! Alte discuţii?"
Albani Rocchetti Simone: "În primul rând nu mi se pare foarte normal  când 

se vine cu un proiect de genul acesta să avem siguranţă că avem banii de unde să 
susţinem acest proiect. În momentul de faţă nu avem nici o siguranţă!"

Jidveian Ovidiu Viorel: "Am discutat. Rectificarea. Nu este o diferenţă destul 
de mare."

Albani Rocchetti Simone: "Şi un lucru care mi se pare iarăşi foarte interesant. 
Poate să fie pentru copii care au venituri mici, familii care au venituri mici. Adică, nu 
mi se pare normal  pentru o familie care are venituri foarte mari să-i dăm şi gratuitate 
pe transportul public!"

Medrea Bogdan: "Dar de ce discutăm de costuri? Dacă alţii pot gratis, noi de 
ce nu putem gratis? Uitaţi-vă la municipiul Sebeş! Are traficul mult mai greu decât 
Alba-Iulia! Au Lancrăm, Răhău, Sebeş! Toată ţara ştie că e foarte greu prin Sebeş! Ei 
pot gratuit! Încă au făcut o analiză la un an de zile  şi pe o anumită rută au mărit preţul 
biletului pentru că nu era rentabil!"

Albani Rocchetti Simone: "Ei nu au patru milioane de euro pe an de plătit 
transportul local!"

Medrea Bogdan: "Din cei 4 milioane de euro  putem să asigurăm la cei 8000 
de copii traficul din Alba-Iulia?"

Marius  Adrian  Costinaş:  "Domnul  Medrea!  Dumneavoastră  veniţi  şi  ne 
spuneţi aici, mă rog, nu în raportul de specialitate că alte consilii locale fac această 
chestiune şi suportă acest cost, dă această gratuitate integral sută la sută. Noi nu avem 
un proiect sau măcar ca o modalitate de a lua la cunoştinţă că acest lucru chiar se 
întâmplă. Eu am citit acum textul Legii educaţiei naţionale  1/2011 şi din punctul meu 
de vedere nu vreau să fac analiză juridică pe text. Dar nu se poate da această facilitate  
sută  la  sută  pentru  că  avem două  alineate.  Primul  care  reglementează  50% ca  şi 
obligaţie pentru tarif redus pentru elevi.  Iar alineatul 2 vine şi spune măsura specială 
şi mi-o defineşte că doar acolo pot da sută la sută pentru cei care sunt elevi orfani, 
elevi cu cerinţe educaţionale speciale precum şi cei instituţionalizaţi. Şi atunci eu cred 
că în condiţiile în care am vrea  să acordăm sută la sută ar trebui să vedem câţi din cei 
8000 de elevi se încadrează pe alineatul doi. Şi pentru restul să discutăm de 50%. De 
aceea eu zic că ar trebui să amânăm."

Sandu Cornel  Stelian:  "Consiliul  local  din Lugoj,  judeţul  Timiş   au votat 
introducerea transportului public în comun gratuit în municipiu pentru toată lumea de 
la 1 iulie.  Şi atunci, vreţi să spuneţi că, conform legii  numai 50%, că se specifică 
acolo 50% şi restul merg gratis?"

Jidveian Ovidiu Viorel: "Legea nu îngrădeşte!"
Marius Adrian Costinaş: "Noi avem experienţă şi am votat  după alţii ce au 

făcut alţii!"
Jidveian Ovidiu Viorel: "Există un control al actelor. Dacă nu este legal şi aşa 

mai departe, Instituţia Prefectului va face sesizare. Haideţi să trecem la vot!"
Mircea Hava: "Vreau să vă spun şi eu ceva. Vroiam să tac. Ideea este bună 

dacă se poate face o gratuitate. Am discutat-o de foarte mult timp cu domnul Jidveian. 
Încercăm să se facă lucrul acesta. Este drept ce spunea şi domnul. Urmează regulament 
dacă se  aprobă.  Dar  după regulament,  odată  cu  regulamentul  trebuie  să  vedem ce 



înseamnă partea financiară. Noi avem nişte simulări făcute de AIDA. Dacă ar circula 
50% câte  miliarde  ar  fi  în  plus  pentru cele  trei  luni?  Dacă  ar  circula  20% la  fel. 
Regulamentul şi sistemul va fi la fel ca şi la pensionari cu ticketingul. Mie îmi place 
chestiunea aceasta, ceea ce a spus legat de legalitate! Să ştiţi că toate hotărârile legate 
de AIDA, toate au semnătura de legalitate a Prefecturii. Au fost şi puncte  de vedere 
semnate,  scrise  şi  parafate.  Nu  interesează  pe  nimeni  chestia  aceasta!  Legat  de 
Timişoara şi de Sebeş, acolo este altă problemă. Acolo cred  că sunt oameni care au 
trecut peste politică şi îşi iubesc locul! Acolo nu au deputat pe domnul Potor care să 
facă delaţiune la DNA aşa cum a făcut delaţiune şi spre colegii din spital şi a trimis 
Corpul de Control al Ministerului! Nu au asemenea oameni! Pentru că la noi, tot ce a 
pornit, a pornit de la delaţiune! Şi atunci, cei care au trebuit să ancheteze, anchetează! 
Şi de aici a pornit această avalanşă încât la toată lumea îi este frică şi de umbra lui! Vă 
spun cinstit! Şi eu am citit după ce am discutat aceasta, dacă stăm exact pe ceea ce zice 
textul de lege, legea învăţământului pe care cineva într-o chestiune de nu mai ştiu ce 
ar  putea  să  o  invoce,  pentru  că  nu  este  alt  text  de  lege  decât  pentru  persoanele 
defavorizate, s-ar putea să fie o problemă. S-ar putea să fie o mare problemă! Şi să 
trebuiască toată lumea pe urmă să mergem in corpore acolo să tropăim! Aceasta este! 
Pentru că sută la sută din chestiunea aceasta iar va ieşi o treabă că iar a făcut-o cineva 
ca să dea de lucru la cineva sau de a încotoşmăni pe cineva! Pentru că acesta este 
marele adevăr. Aşa s-a întâmplat! La Sebeş nu s-a făcut treaba aceasta. La Sebeş pot să 
vă spun că s-a dat pentru copiii care sunt plecaţi la studii în străinătate şi s-a plătit 
cazarea şi masa acolo! Aberant! De ani de zile! Nimeni nu a sesizat treaba aceasta! 
Pentru că nu i-a interesat! Vă spun lucruri care se întâmplă  vis a vis! E problema cu 
legalitatea Prefecturii!  Nu s-a  sesizat  nimeni!  Nici  Curtea  de Apel,  nici  Curtea de 
Conturi! Pe când la noi, dacă se întâmplă ceva, imediat: pa! Şi vă spun  de ce. Şi nu e 
declaraţie politică! Atâta timp cât este cineva care se duce să scrie! Tovarăşul cutare! 
Aici suntem! Aceasta este să ştiţi şi părerea, şi mai ales a lui Geta care avea, atenţie, şi 
dacă doriţi o să vi le aducem! De fapt ar trebui să vi le aducem să vedem. Avizul de 
legalitate expres! Şi cerută poziţie expresă de la Prefectură cum să facem! A contat 
ceva? Dar vă spun. Lucrul acesta trebuie făcut pentru că din tot ce am socotit nu este 
un efort financiar aşa de mare. Numai este un efort financiar. Cu regulament. Se face 
ticketingul. Dacă circulă până la nivelul abonamentului se plăteşte cât a circulat. Dacă 
circulă peste nivelul abonamentului se plăteşte numai abonamentul de 67 de lei. Mi se 
pare că atât e abonamentul. E un lucru bun pentru copii. Dacă luăm stricto senso pe 
ceea ce scrie cine scrie, aici suntem. Eu cred că m-aţi înţeles corect fără deviaţii şi alte 
chestiuni. Aici suntem. Însă acum am trecut prin zona aceasta şi această răutate de a-i 
face cuiva rău indiferent, este cum să spun? Aşa înţeleg unii de a trăi între noi şi să ne 
salutăm pe stradă! De ce am spus lucrurile acestea? Pentru că am văzut următoarea 
făcută la spital  în care e corpul de control. Dacă şi spre colegi a făcut treaba aceasta! 
Dar trecem de zona aceasta! Însă, aici suntem! Nu mi-e frică! Poate să scrie mâine 
toată presa, poate să spună ce vrea! Să demonstreze că nu a făcut-o! Dar trebuie să 
găsim soluţia! Vă las să votaţi cum vreţi! Eu am zis că este o chestiune bună! Mi se 
pare o idee bună şi e discutată de mult timp! De ce nu a intrat până acum? Vreau să 
mai fac o referire şi la cea cu ridicarea biletului la doi lei care iar a fost o propunere pe 
care am discutat-o atunci în şedinţa pregătitoare.  Dar proiectul nu a fost întocmit ca 
lumea. Cel care a trebuit să se ocupe de el, să facă publicitatea, care din păcate nu a 
fost făcută  şi atunci normal că poate să fie nişte probleme! Mi se pare că o să vină mai 
târziu ca să puteţi să discutaţi. Votaţi cum credeţi dumneavoastră! Eu v-am spus ceea 



ce aveam de spus! Sunt dator să vă spun atunci când am ceva de spus! Dar repet încă 
odată chiar dacă şi acesta o să mă coste cum m-au costat celelalte declaraţii. Pentru că 
e atât de interesant după opt ani de zile să citeşti şi să încerci să-ţi aminteşti ce ai spus 
în şedinţa de consiliu. Citeşti tu singur şi de acolo să se tragă  linie şi de acolo să se ia  
numai  ceeea  ce  ne  interesează!  Dar  aceasta  este  viaţa!  Nu  murim noi  din  treaba 
aceasta! Însă repet încă odată. Mi se pare o idee  şi vă mai dau încă o idee pe care aş fi 
dorit şi  doresc ca dumneavoastră să o luaţi. Am căutat şi  nu am găsit. Poate găsiţi 
dumneavoastră. Mi s-ar părea o categorie care din punctul meu de vedere ar merita cel 
mai tare ca să aibă un transport gratuit mai ales pe AIDA. Şomerii. Pentru că este un 
om care, săracul, nu are după ce să bea apă, şi vine  de la Întregalde. Ar fi bine să ne  
gândim pentru şedinţa viitoare la lucrul acesta. Puteam să fac eu proiectul acesta. Nu 
am chestiuni de genul acesta de a aroga că am dat la cineva ceva. Eu sunt fericit că am 
făcut în câţi ani de zile am fost aici primar! Se vede! Cine vede, cine nu vede, nu vede! 
Dar să ştiţi că ar fi o chestiune  deosebită dacă v-aţi gândi toţi la treaba aceasta să 
vedem  cum putem să facem pentru şomeri. Părerea mea este că ar fi cea mai morală 
gratuitate dacă s-ar da pentru şomeri. Cât este în şomaj omul să poată să circule să-şi 
caute loc de muncă. Dar dumneavoastră hotărâţi! Repet încă odată! Mi se pare o idee 
bună chiar dacă o să o facem sută la sută numai pentru cei cu probleme. Putem să  
facem anchete sociale. Lucrurile acestea or să dureze mult. Din total se poate restrânge 
la zile şi săptămâni."

Marius Adrian Costinaş: "Alte discuţii dacă mai sunt la acest proiect?"
Jidveian  Ovidiu Viorel:  "Domnule  preşedinte!  Cele  două amendamente pe 

care cred că le-aţi notat cu aplicabilitatea din 16 septembrie a hotărârii."
Mircea  Hava:  "Domnule  consilier!  Vă  mai  spun  încă  o  chestiune  şi  am 

discutat-o. Vă rog frumos! Am zis că o facem aşa. Dar de aici încolo trebuie să avem 
susţinerea  financiară   obligatoriu  la  orice  hotărâre   care  cere  bani!  Înainte  de 
rectificare, în mijlocul anului e aşa cum e! Amendamentul dacă îl puneţi: regulamentul 
şi rectificarea."

Jidveian Ovidiu Viorel: "Şi adăugăm şi amendamentul cu aplicabilitatea  după 
ce se va discuta regulamentul şi rectificarea bugetară."

Marius Adrian Costinaş: "Deci,  elevii cu domiciliul în Alba-Iulia beneficiază 
de gratuitatea transportului în comun pe bază de abonament pe raza municipiului Alba-
Iulia  începând  cu  data  de  16  septembrie  2013.  Mai  era  o  discuţie  legată  de 
aplicabilitatea acestei hotărâri după elaborarea unui regulament."

Jidveian Ovidiu Viorel: "Da. Prezenta hotărâre va intra în vigoare."
Vasile Crişan: "Elaborarea regulamentului până la data de."
Marius Adrian Costinaş: "Şi nu am înţeles care sunt categoriile şi ce limite se 

vor acorda până la urmă. Şi nu am înţeles gratuitatea transportului adică, la ce ar trebui 
să avem gratuitatea transportului în comun de sută la sută sau numai în limita Legii nr. 
1/2011?"

Jidveian Ovidiu Viorel: "Nu, nu. De sută la sută. Gratuitate. Da."
Medrea Bogdan: "Şi de ce regulament mai avem nevoie?"
Vasile Crişan: "De aplicare."
Marius Adrian Costinaş: "Deci, cu acest amendament."
Georgeta Rânghet: "Se completează articolul 3 cu: valoarea abonamentului nu 

va depăşi 68 de lei, tariful aprobat."
Jidveian Ovidiu Viorel: "Da. În vigoare. În loc de HCL nr. 118/2013."
Albani Rochhetti Simone: "Eu am o cerinţă. Dacă se poate amânare. Prima 



dată să vedem de resursele financiare pentru că, cu siguranţă toată lumea îşi doreşte să 
dea gratuitate la elevi şi nu numai. Efectiv, şi cum spunea domnul Primar mai devreme 
e foarte bine şi  pentru cine este în şomaj. Dar trebuie să vedem prima dată partea 
financiară, să vedem dacă avem de unde, să nu dăm cu capul înainte şi după aceea nu 
ştim unde să ne scotocim prin buzunare."

Marius Adrian Costinaş: "Şi eu aş propune amânarea şi pentru a ne lămuri cu 
privire la legalitatea acestei hotărâri."

Jidveian Ovidiu Viorel: "Din cauza aceasta am pus termenul de aplicabilitate 
după  data  de  16  septembrie  tocmai  pentru  a  avea  timp  să  facem  toate  aceste 
demersuri."

Sandu Cornel Stelian: "Rectificare de buget va fi în iulie-august.  E clar că se 
poate ţine cont. E firesc că trebuie înainte ca să se poată ţine cont de ea la rectificare."

Albani Rocchetti Simone: "Dacă avem de unde! Pentru că noi nu avem nici 
măcar banii pentru a acoperi cheltuielile cu STP-ul de anul acesta! Dar să nu uitaţi că 
noi nu avem banii să acoperim cheltuielile pentru tot anul, cheltuielile actuale cu STP-
ul!"

Jidveian  Ovidiu  Viorel:  "Din  cauza  aceasta  am  pus  şi  termenul.  domnul 
Albani! Până în data de 16. 09 este rectificare bugetară  şi atunci o să ştim dacă o să 
aplicăm sau nu. Dacă nu, se poate revoca. Dacă nu avem banii."

Albani  Rocchetti  Simone:  "Şi  iar  mi  se  pare  important  legat  de  venituri. 
Pentru că şi la pensionarii  care au 30 de milioane pe lună nu mi se pare corect să 
circule gratuit! Eu aş înţelege până la opt-nouă milioane! Sunt care muncesc pentru 10 
milioane pe lună de dimineaţa până seara!"

Sandu Cornel Stelian: "Faceţi un proiect să revocăm acea hotărâre prin care 
dădea la toţi! E singura modalitate!"

Albani Rocchetti Simone: "Eu cer amânare."
Pocol Dorin: "Am observat în simularea făcută de domnul Nistor că sumele 

nu sunt  foarte  mari.  După părerea mea aceşti  copii  circulă   din data  de  16.  09 şi 
dumneavoastră vreţi amânare ca să votăm când? În ianuarie?"

Sandu Cornel Stelian: "Da. Pentru că rectificarea bugetară este în august şi 
atunci bugetul este aprobat probabil."

Pocol Dorin: "Acum cred că ar fi bine să ţinem cont! Probabil mai trebuie un 
regulament."

Albani  Rocchetti  Simone:  "Eu vă reamintesc că nu mai  avem banii  ca  să 
acoperim tot anul cu plăţile la STP."

Pocol Dorin: "Eu cred că avem banii pentru că Ryma a promis că nu mai 
cere!"

Marius Adrian Costinaş: "Discuţii dacă mai aveţi? Dacă nu mai sunt, atunci 
supun la vot cine este pentru amânare?"

Domuţa Iulius Viorel: "De ce nu supuneţi la vot proiectul în forma în care 
este?"

Georgeta Rânghet: "Pentru că este amendament."
Marius  Adrian  Costinaş:  "Supun la  vot  cine  este  pentru  amânarea  acestui 

proiect?"
"Fiind supusă la vot, propunerea de amânare a fost votată cu 4 voturi pentru 

amânare  Marius  Adrian  Costinaş,  Petric  Vasile,  Albani  Rocchetti  Simone,  Rareş 
Buglea, o abţinere Zdrânc Daniel şi 14 voturi împotriva amânării Şerdean Dorin Pavel, 
Paul Voicu, Sandu Cornel Stelian, Popa Pavel, Domuţa Iulius Viorel, Vasile Crişan, 



Jidveian  Ovidiu  Viorel,  Presecan  Marius,  Oneţiu  Cornelia  Maria,  Iancu Gheorghe, 
Ioan Bogăţan, Raul Sebastian Tudoraşcu, Medrea Bogdan, Pocol Dorin."

Marius  Adrian  Costinaş:  "Propunerea  de  amânare  a  acestui  proiect  a  fost 
respinsă întrucât nu s-a întrunit numărul de voturi necesar. Supun la vot proiect de 
hotărâre în forma prezentată şi cu amendamentele domnului consilier Jidveian Ovidiu 
Viorel. Cine este pentru?"

"Fiind supus la vot, proiectul de hotărâre cu amendamentele propuse a fost 
vota cu 16 voturi pentru şi 3 abţineri Albani Rocchetti Simone, Petric Vasile, Marius 
Adrian Costinaş."

 S-a adoptat Hotărârea nr. 236/2013

32.  Proiect  de  hotărâre  privind  neacordarea  scutirii  de  la  plata  impozitului 
datorat de către domnul Voicu Nicolae.
 Se dă cuvântul  domnului  Remus Corcheş care prezintă proiectul  de hotărâre 
precum şi raportul de specialitate. 
     Se  dă  cuvântul  d-lui  consilier  Sandu  Cornel  Stelian  care  prezintă  raportul  de 
avizare din partea Comisiei  Consiliului  Local  de studii,  prognoze economico-sociale, 
buget, finanţe, servicii publice şi comerţ.
        Sandu Cornel Stelian: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu 
avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Zdrânc Daniel: "De ce nu-i dăm scutire?"
Rareş Buglea: "Cine ştie cazul?  Este vorba de o restanţă pentru un aro?"
Sandu Cornel Stelian: "Da."
Rareş Buglea: "Şi nu îl scutim? Doamne iartă-mă că am scutit toţi şmecherii din 

Alba cu afaceri şi pe acesta care are restanţă pe un aro nu îl scutim!"
Sandu Cornel Stelian: "A fost în instanţă şi a pierdut irevocabil. Deci, el a mers 

în instanţă şi a pierdut."
Zdrânc  Daniel:  "Dar  domnule  consilier!  90  de  milioane  pentru  un  aro?  Nu 

valorează maşina!"
Sandu Cornel Stelian: "Şi eu ce să-i fac?"
Albani Rocchetti Simone: "Eu m-am interesat despre această problemă. Omul 

s-a dus să facă radierea. Au fost ceva neînţelegeri între Impozitele şi taxele de la noi şi 
documente. Numai o clipă vă rog. Eu vă pot spune pentru că am discutat puţin cu 
omul. Omul mi-a zis că a făcut radiere  şi pe urmă a fost o neînţelegere cu cei de la 
Impozite şi taxe şi aşa a ajuns la această valoare. El o are, nu ştiu de 3-4 ani de zile 
dezafectată în curte. Şi a ajuns şi la Minister, la Prefectură. Adică, într-adevăr este o 
problemă gravă. Şi este o valoare foarte mare pentru o maşină dezafectată."

Ioan Bogăţan: "De ce nu a radiat-o?"
Albani  Rocchetti  Simone:  "A  radiat-o  omul!  El  a  radiat-o  din  circulaţie! 

Probleme a avut la Impozite şi taxe."
Ioan Bogăţan: "Nu vă supăraţi! Domnul este un om problemă pentru municipiu 

care nu a vrut nici cu strada Ion Arion. Cu strada Ion Arion ne-a dat în judecată. Acolo 
am avut probleme serioase.  Nu a fost de acord cu nimic! Adică, el nu doreşte nimic 
pentru  municipiul  acesta!  Nici  să-şi  plătească  datoriile,  nici  să  colaboreze  pentru 
modernizarea oraşului!"

Paul Voicu: "Dacă îmi daţi voie! A fost în instanţă acest caz?"
Sandu Cornel Stelian: "Da."



Paul Voicu: "Există o sentinţă executorie?"
Remus Corcheş: "Da."
Paul Voicu: "Şi atunci ce mai discutăm? Să plătească impozitul! Noi nu suntem 

complet de judecată!"
Mircea Hava: "Vă spun cinstit. Nici eu nu înţeleg de ce de ani de zile nu vrea 

să-l radieze!"
Albani  Rocchetti  Simone:  "Este  clar  că  este  o  greşeală  a  lui.  A radiat-o din 

circulaţie dar fiscal nu a făcut-o Dar acum să înţelegem şi noi situaţia!"
Marius Adrian Costinaş: "Discuţii dacă mai sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot 

aprobarea acestui proiect. Cine este pentru?"
"Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 14 voturi pentru şi 5 abţineri Albani 

Rocchetti Simone, Petric Vasile, Zdrânc Daniel, Rareş Buglea, Şerdean Dorin Pavel."

S-a adoptat Hotărârea nr. 237/2013.

33. Proiect de hotărâre privind completarea HCL nr. 85/26. 03. 2013 privind 
"Schimbul de destinaţie din Atelier Grup Şcolar Metalurgic Alba-Iulia în spaţii pentru 
activităţi cu specific - cult religios".
      Se dă cuvântul  doamnei Silvia Moldovan care prezintă proiectul  de hotărâre 
precum şi raportul de specialitate. 
     Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
        Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Paul Voicu: "Sunt atelierele de la Refractara."
Silvia  Moldovan:  "Dumneavoastră  aţi  aprobat  schimbarea  destinaţiei  acestor 

ateliere. De fapt, liceul nu mai există de vreo şase ani. În liceu este acum incubator de 
afaceri. Internetul nu este folosit. Aceste ateliere sunt în paragină. La fel şi cantina. A 
fost  solicitat  să  se  schimbe  destinaţia.  Ministerul  Învăţământului,  însă  în  faza  de 
avizare a solicitat  şi această completare privind intrarea în valabilitate a hotărârii pe 
care aţi aprobat-o."

Rareş Buglea: "Ce cult solicită?"
Silvia Moldovan: "Arhiepiscopia Ortodoxă a solicitat ca acest spaţiu să poată fi 

adaptat cerinţelor  lor de a produce lumânări. Aţi avut o hotărâre mai veche care a fost 
contestată de locuitorii din zonă având în vedere mirosul. Şi atunci s-au orientat spre 
acest spaţiu."

Marius Adrian Costinaş: "Discuţii dacă mai sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot 
aprobarea acestui proiect. Cine este pentru?"

"Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 19 voturi pentru."

S-a adoptat Hotărârea nr. 238/2013.

Marius Adrian Costinaş: "Avem o solicitare din partea domnului director de la 
STP  care  ne  solicită  o  intervenţie  în  şedinţa  de  azi  pentru  a  prezenta  situaţia 
cheltuielilor  societăţii  astfel  încât  v-aş ruga după ce epuizăm punctul  nr.  34 de pe 
ordinea de zi să-i dăm cuvântul pentru câteva minute  mai ales că au fost multe discuţii 
pe baza cheltuielilor  şi cred că este momentul să aflăm chiar de la sursă care este 
cuantumul  lor şi cum au fost făcute."



Rareş Buglea: "Tot noi am votat într-o şedinţă anterioară o oarecare comisie care 
să meargă acolo."

Marius Adrian Costinaş:  "Păi  dacă comisia  nu şi-a  făcut  treaba este  domnul 
director aici care să ne prezinte."

Rareş Buglea: "Nu i s-a permis."
Paul Voicu: "Nu şi-a făcut treaba."
Marius Adrian Costinaş: "Deci, punctul nr. 34 şi după aceea ascultăm."

34.  Proiect  de  hotărâre  privind  însuşirea  expertizei  tehnice  extrajudiciare 
întocmită în Dosar nr. 4089/176/2013  aflat pe rol la judecătoria Alba-Iulia.

Se dă cuvântul doamnei Aurica Groza care prezintă proiectul de hotărâre precum 
şi raportul de specialitate. 
            Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare 
din partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
             Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Marius Adrian Costinaş: "Discuţii? Nu sunt, aşadar supun la vot aprobarea 
acetui proiect. Cine este pentru?"

"Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 19 voturi pentru."

S-a adoptat Hotărârea nr. 239/2013.

Marius Adrian Costinaş: "Are cuvântul domnul director Nicola Stelian."
Rareş  Buglea:  "Este  un  artificiu.  Domnule  preşedinte!  Noi  am  votat  o 

comisie. Comisia trebuia să meargă acolo."
Marius  Adrian  Costinaş:  "Domnule  consilier!  Dumneavoastră,  în  fiecare 

şedinţă de consiliu  vă manifestaţi interesul pentru această firmă."
Rareş Buglea: "Noi am votat o comisie. Ce face domnul Stelian acum este un 

artificiu!"
Marius Adrian Costinaş: "Eu nu vreau să intru în polemică cu dumneavoastră! 

Puteţi să faceţi cum doriţi dumneavoastră!"
Albani Rocchetti Simone: "Aş avea o mică intervenţie. Înainte să ne spună 

domnul Nicola ce a adus mi se pare normal să ne spună  când ne dă toate documentele 
pe care noi le-am cerut."

Marius  Adrian  Costinaş:  "Domnul  director  este  aici  şi  cred  că  are  toate 
răspunsurile."

Albani Rocchetti Simone: "Numai o clipă, vă rog! Eu cu domnul Clepan, cu 
care  puteaţi  purta  discuţiile  acestea  în  fiecare  zi  că  întotdeauna  ne-am  arătat 
dispinibilitatea. Dumneavoastră mai puţin. Nu mi se pare normal ca dumneavoastră să 
ne  explicaţi  nouă  care  suntem  persoane  care  răspundem  de  colaborarea  cu 
dumneavoastră  şi  dumneavoastră  să  ne  prezentaţi  aici  fără  să  ştim noi.  Mai  mult, 
colegul  care  este  împreună  cu  mine  în  comisie  pentru  a  verifica  activitatea 
dumneavoastră nici  nu este prezent şi mi se pare normal să ne anunţaţi şi pe noi că 
suntem consilierii care am fost votaţi să facem un control vis a vis  de dumneavoastră.  
Dumneavoastră nu ne consideraţi, veniţi aici cu o mapă foarte frumos, probabil cu o 
parte din documentele pe care vi le-am cerut. Dar mi se pare puţin o sfidare faţă de 
Consiliul  local   pentru  că  două  persoane  au  fost  votate  să  aibă  o  colaborare  cu 



dumneavoastră.  Dumneavoastră  nu  le  consideraţi  deloc  şi  azi  veniţi  aici  după 
aproximativ o lună şi jumătate cu un dosar care conţine ceea ce doriţi dumneavoastră 
şi nu ceea ce dorim noi."

Nicola  Stelian:  "Comisia  stabilită  de  Consiliul  local  a  fost  constituită  cu 
încălcarea articolului nr. 55 din Legea nr. 215 care spune că în cazul  unor asemenea 
controale o comisie trebuie să fie alcătuită din  consilieri locali, din funcţionari  şi 
experţi. Şi în plus trebuie stabilite obiectivele cu care este însărcinată comisia şi apoi 
perioada. Din această comisie lipsesc experţi sau funcţionari. În mod sincer, dacă aş fi 
consilier local  nu mi-aş asuma să mă duc să controlez  o societate cu care nici măcar  
nu am contract pentru că, poate, nepricepându-mă, nefiind de specialitate, nu sunt un 
organ, nu sunt parchet, nu sunt Curte de conturi, nu sunt organ de finanţe."

Medrea Bogdan: "Avem o persoană care lucrează chiar în domeniul respectiv. 
Domnul Clepan chiar în domeniul respectiv lucrează."

Nicola Stelian: "Unde lucrează? În domeniul contabil?"
Medrea Bogdan: "La transporturi. Şi este şi economist."
Nicola Stelian: "Are o activitate dovedită ca şi expert? Are calitatea dovedită 

ca şi expert?"
Zdrânc Daniel: "Şi dacă nu era votată comisia respectivă, având în vedere că 

este un serviciu de utilitate publică era normal ca orice consilier local se prezenta la 
dumneavoastră să ceară informaţii suplimentare să i le puneţi la dispoziţie chiar dacă 
există comisie sau nu există comisie!"

Nicola Stelian: "Ceea ce fac şi acum."
Zdrânc Daniel: "Nu aţi făcut-o la solicitarea unui consilier local! Aţi făcut-o 

din proprie iniţiativă!"
Nicola Stelian: "Vă fac o mică paranteză. Îninte de şedinţa de consiliu pe care 

aţi  avut-o dumneavoastră în data de 28 iunie am fost acuzaţi  de două ori în presa 
locală.  S-a  făcut  o  afirmaţie  în  presa  locală  cu  o  săptămână  înainte  şi  cu  două 
saptămâni,  inclusiv  în  şedinţa  de  consiliu  prin  care,  consilieri  abilitaţi  de 
dumneavoastră au solicitat STP-ului să le pună la dispoziţie documente."

Albani Rocchetti Simone: "AIDA."
Nicola Stelian: „STP scrie! Am ziare! Acest lucru se poate verifica. Domnul 

Albani spune că nu a solicitat decât la AIDA. Noi spunem că în presa locală am fost 
acuzaţi  că  s-au făcut  demersuri  către  societatea noastră şi  am refuzat  să  punem la 
dispoziţie documentele şi inclusiv să permitem accesul consilierilor. Vă spun la modul 
cel mai sincer. Nu vreau polemici cu nimeni. Acest lucru nu s-a întâmplat. Noi avem 
doar o solicitare din partea lui AIDA şi nu cum au afirmat consilierii locali explicit de 
două ori  plus în şedinţa de consiliu. Dar vreau să revin la aceste documente. Nu vă 
cerem să supuneţi votului în şedinţa de azi nimic. Doar dorim să v-o prezentăm, să v-o 
lăsăm în dezbatere ca într-o şedinţă ulterioară să propuneţi aprobarea sau nu a acestui 
audit independent pe care noi  îl  considerăm că e cel  mai cinstit  pentru o evaluare 
obiectivă a societăţii noastre  şi să suportăm cheltuiala. Şi, aş intra direct în elemente:

- în anexa 1 aveţi chetuielile pe primele cinci luni din acest an. Formularul este 
întocmit în conformitate cu anexa  de la Ordinul nr. 272.

- în anexa nr. 2 aveţi un exemplu pentru luna aprilie care, ca medie călători, 
cheltuieli se apropie de media lunară din primele cinci luni ale anului
− - în anexa nr. 3 care este cea mai importantă şi pe care aş dori să insist puţin sunt 
explicitate  fiecare  categorie  de  cheltuieli  inclusă  în  formular  cum se  compune.  În 
formular, în cifrele pe care le găsiţi se referă strict doar la transportul local prestat în 



municipiul Alba-Iulia din cele şapte zone tarifare.  Coincidenţa este că sunt şapte UAT-
uri membre în AIDA TL. Cifrele sunt strict la Alba-Iulia. Veţi găsi referirir, veniturile 
care sunt directe, care sunt raportate explicit pe Alba-Iulia, pe maşinile de aici sau 
altele indirecte care sunt repartizate în funcţie de un coeficient stabilit în AGA AIDA 
TL. În funcţie de veniturile şi cheltuielile reale pe fiecare linie şi apoi pe fiecare UAT 
în parte şi s-a stabilit un raport de repartizare a acestor cheltuieli indirecte dar şi al 
veniturilor  indirecte care nu pot fi alocate explicit unei UAT. Veţi vedea veniturile din 
bilete care sunt explicitate şi în anexele 4 şi 5 cu diferite modalităţi de vânzare prin 
SMS, prin chioşcuri, prin automate de vânzare. Veniturile din abonamente le găsiţi în 
anexa nr. 6 cu inclusiv numărul de călătorii, veniturile din subvenţii pentru gratuităţi. 
Şi, găsiţi prestaţia şi numărul de călătorii pe gratuităţi explicitate în anexele nr. 7 şi nr.  
8.

- alte venituri realizate de societate şi repartizarea pentru Alba-Iulia. Aici ar intra 
taxările  noastre  pentru  curse  ocazionale,  veniturile  realizate  din  chirii,  spaţii 
publicitare, diferenţe favorabile de curs valutar, dobânzi şi alte asemenea.”

- apoi cheltuielile
Albani Rocchetti Simone: „Fiecare ştie să le citească!”
Nicola Stelian: „Nu vă cer nimic astăzi!”
Albani  Rocchetti  Simone:  „Dumneavoastră  trebuia  să  ne explicaţi  nouă care 

suntem responsabili în Consiliul local de colaborarea cu dumneavoastră!”
Nicola Stelian: „Nu vă consider că aveţi o calificare pentru aşa ceva! Nu vreau 

polemici! Vreau un audit independent pe care ne angajăm să-l suportăm.”
Albani Rocchetti Simone: „Dar în primul rând este deja o colaborare! Sunt două 

persoane responsabile care trebuie să colaboreze cu dumneavoastră!”
Nicola  Stelian:  „Refuzăm  această  colaborare!  Nu  avem  un  contract  cu 

dumneavoastră! Vrem un audit!”
Medrea Bogdan: „Staţi puţin! Ce audit? Că cumpăraţi cauciucul?”
Nicola Stelian: „Obiectivele le stabiliţi dumneavoastră. Noi vom plăti cheltuiala 

dacă consideraţi că este necesar şi stabiliţi în raportul de audit orice doriţi.”
Medrea  Bogdan:  „Domnul  Nicola!  Aveaţi  cinci  puncte  la  care  trebuia  să 

răspundeţi!”

III. Stabilirea datei şedinţei Consiliului local al municipiului Alba-Iulia 
pe luna iulie 2013.

           Marius Adrian Costinaş: "Propun ca şedinţa pentru luna august  2013 să aibă 
loc în data de  21 august 2013."
         "Fiind supusă la vot propunerea a fost votată cu 19 voturi pentru."

Marius Adrian Costinaş: „Alte discuţii dacă mai sunt? Dacă nu mai sunt şi alte 
discuţii  declar şedinţa închisă.” 

  Alba Iulia, 26 iulie 2013

            PREŞEDINTELE ŞEDINŢEI,                                     p. SECRETAR
                         Consilier                                                        Georgeta Rânghet
                 Marius Adrian Costinaş
 



 

 


